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Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 
 

Zápisnica 
z XIII. (mimoriadneho) zasadnutia Mestského zastupiteľstva v Košiciach, 

zo dňa 29. novembra 2023 
 
Prítomní: podľa prezenčných listín 
 

Rokovanie Mestského zastupiteľstva v Košiciach otvoril a viedol primátor mesta Košice  
Ing. Jaroslav Polaček vo veľkej zasadačke v budove Magistrátu mesta Košice. 
 
Úvod rokovania 
 
p. Polaček, primátor mesta: Vážené pani poslankyne, vážení poslanci, vážení hostia, kolegyne, 

média, študenti, dovoľte, aby som vás privítal a zároveň otvoril XIII. zasadnutie 
mestského zastupiteľstva, na ktorom vás všetkých vítam. V úvode mi dovoľte 
ospravedlniť zo zasadnutia pána poslanca Štefana Laskyho a pána poslanca Sitkára. Ak 
ste tak doteraz neurobili, prosím, prezentujete sa. Pánovi poslancovi Knapovi nefunguje 
zariadenie, sa nevie prezentovať. Prosím, pozrite sa. Ďakujem pekne. Pán poslanec, 
skúste, či vám funguje. Takže máme 38 poslancov. Ďakujem pekne. Konštatujem, že bolo 
prezentovaných 38 poslancov, čo je nadpolovičná väčšina všetkých poslancov a sme teda 
uznášaniaschopní. 

- - - 
 
K programu rokovania 
 
p. Polaček, primátor mesta: Vážené poslankyne, vážení poslanci, program dnešného 

mimoriadneho alebo neplánovaného zasadnutia ste dostali v pozvánke podľa § 20 ods. 8 
rokovacieho poriadku. Program nemožno doplniť alebo meniť. Teda prejdeme v tejto 
chvíli k pracovnej časti.  

- - - 
 
Návrhová komisia  
 
p. Polaček, primátor mesta: Prosím predsedov poslaneckých klubov, aby navrhli svojich 

zástupcov do návrhovej komisie. Nech sa páči, rozprava je otvorená. Pán poslanec Ihnát. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Nie som predseda poslaneckého klubu, ale som 

Ihnát a navrhujem pani Zemkovú. Ďakujem pekne. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pani námestníčka, nech sa páči. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta. Za poslanecký klub Spolupráca pre Košice 

navrhujem pána poslanca Berbericha. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Sú ešte ďalšie doplňujúce návrhy? Ak nie, 

ďakujem pekne. Do návrhovej komisie boli nominovaní poslanci pani poslankyňa 
Zemková, pán poslanec Berberich. Nech sa páči o tomto návrhu hlasujte teraz, nech sa 
páči. 
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Hlasovanie č. 1 -  za: 37, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol, ďakujem pekne. Oznamujem, že  

na XIII. zasadnutí mestského zastupiteľstva bude návrhová komisia pracovať v zložení 
pani poslankyňa Zemková a pán poslanec Berberich. Zároveň žiadam členov návrhovej 
komisie, aby zaujali svoje miesta vo vyhradenom druhom rade. Ostatným poslancom 
oznamujem, aby svoje návrhy k jednotným bodom programu rokovania predkladali 
písomne tejto návrhovej komisii po ústnej informácii prítomných poslancov. 

- - - 
 
Overovatelia zápisnice: Mgr. Peter Berinšter a doc. PhDr. Viliam Knap, PhD., MHA, MPH 

- - - 
 
K programu rokovania 
 
p. Polaček, primátor mesta: Teraz pristúpime k hlasovaniu o programe ako bol uvedený 

v pozvánke. Nech sa páči, hlasujeme o programe. 
 
Hlasovanie č. 2 -  za: 35, proti: 1, zdržali sa: 2 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol, ďakujem. Pani námestníčka má 

procedurálny návrh, nech sa páči pani námestníčka. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Vážené kolegyne, kolegovia, vzhľadom na to, že 

ma oslovili mnohí z vás, že si teda uvedomujú vážnosť situácie a závažnosť problémov, 
ktoré sa idú na zastupiteľstve riešiť, ale zároveň za svoje hlasovanie nechcú byť 
pranierovaní a bití na sociálnych sieťach a hejtovaní, samozrejme, že vieme všetci, že je 
toto veľmi dobrá živná pôda pre populistov, ktorí žiaľ zachádzajú až za prípustné hranice. 
Často sa to dotýka už aj súkromia našich kolegov a ich rodín a poprosili ma, aby som 
predniesla nasledujúci návrh. Navrhujem tajné hlasovanie ku všetkým bodom rokovania. 
Navrhujem tajne hlasovať o návrhoch v pôvodnom znení alebo o návrhoch v znení 
pozmeňujúcich návrhov, pri ktorých je potrebná trojpätinová väčšina prítomných 
poslancov. Jedná sa teda o tajné hlasovanie pri tých uzneseniach, kde je potrebná 
trojpätinová väčšina prítomných poslancov. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, hlasujte. Nech sa páči, prosím, 

hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 3 -  za: 18, proti: 15, zdržali sa: 5 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý nebol. 

- - - 
 
Bod č. 1 
Návrh zmien Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice č. 131 o miestnom poplatku 
za komunálne odpady a drobné stavebné odpady na území mesta Košice 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pristúpime k bodu č. 1. Predkladám materiál Návrh zmien 

Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice č. 131 o miestnom poplatku za komunálne 
odpady a drobné stavebné odpady na území mesta Košice. Otváram rozpravu, nech sa 
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páči. Pán poslanec Saxa. 
 
p. Saxa, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Vážený pán predsedajúci, dámy, páni, 

rád by som sa vyjadril k týmto VZN-kám. V podstate viac menej, asi pri všetkých by 
platilo plus mínus to isté. Lebo dnes máme na programe VZN-ka o zvyšovaní všetkého, 
čo sa dá. Rodinám vezmeme stovky eur, či už priamo alebo nepriamo, zvýšením nákladov 
pre podnikateľov, ktoré na konci aj tak zaplatí občan, spotrebiteľ. Dôchodcovia dostanú 
300 EUR a hneď im to vezmeme. Problém má väčšina samospráv, primátori, primátorky, 
starostovia, starostky. Zvolili ste si jednoduché riešenie, nemám peniaze, tak to hodím  
na občana. Je to celoslovenský problém. Ospravedlňujete sa navzájom, že aj iné mestá 
zvyšujú poplatky. Je nám jasné, že bez peňazí služby nevieme realizovať, nedá sa to. 
Problém však neriešime tam, kde vznikol, ale zodpovednosť hádžeme na občana. Vy máte 
isté platy, každým rokom sa vám navyšujú, takže vám to tak drastické nepríde. Aj náš 
pán primátor so 7 tis. platom. To nie len chrumkavo sa usmievať na sociálnych sieťach. 
Podľa mňa by mal aspoň trikrát týždenne byť v Bratislave a bojovať. Verím, že to aj robí, 
ale ešte možno by bolo dobré, aby to bolo viac počuť, že nielen to dobré, ale aj to zlé žiaľ, 
ktoré musíme proti tomu bojovať, to na to poukázať. Sám hovorí a je to asi zrejme fakt, 
že Košice dostavajú najmenej, treba za to bojovať. Namiesto toho nátlak, kričanie, 
vydieranie, vyhrážanie sa poslancom mesta. Presmerujte primátori, starostovia svoju 
energiu tam, kde vznikol problém. Parlament, vláda, tam nastala chyba, treba ju opraviť. 
A čo robí ZMOS, Únia miest, K osmička? Školenia sú fajn aj informácie, ktoré sa 
dostávajú, no nemali by sa zastať samospráv, ktoré zastupujú? Platíme členské ako mestá, 
plus ďalšie peniaze, čo platia MČ, ktoré sú členmi združení. Čas od času urobia snem, 
dobre sa najeme, večer ruka hore, prípadne privítame vládnych predstaviteľov, 
pousmievame sa. Predstavitelia združení z tepla kancelárii vydajú stanovisko, že 
samosprávy nemajú peniaze a teda bude sa zdražovať. A to je všetko? Združenie miest a 
obcí Slovenska na svojej webovej stránke je napísané, bolo založené na obhajobu 
spoločných oprávnených záujmov, presadzovanie potrieb svojich členov, teda miest obcí 
a MČ Bratislavy a Košíc. V stanovách napísané: cieľom združenia je najmä obhajovať 
spoločné záujmy a práva členských miest obcí pri rešpektovaní autonómneho postavenia 
v súlade s európskou chartou a tak ďalej, predkladať vecne príslušným ústredným 
orgánom návrhy na riešenie problémov miestnej územnej samosprávy. Ak dovolíte, ešte 
jeden vstup. A čo tak únia... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Prepáčte, ja som si naštudoval rokovací poriadok, také my 

nepoznáme. Ak sa chcete prihlásiť druhýkrát do diskusie, prosím, urobte tak. Ďakujem 
pekne. Bude vám to samozrejme dané. Pán poslanec Saxa má procedurálny návrh, nech 
sa páči. 

 
p. Saxa, poslanec MZ: Pán predsedajúci, procedúru som dal. Dávam procedúru, aby som mohol 

dokončiť tento výstup, potom už vás nebudem obťažovať svojimi výstupmi. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 4 -  za: 33, proti: 0, zdržali sa: 2 
 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže pán poslanec Saxa má druhý príspevok. 
 
p. Saxa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo opäť. Dobre, takže ďakujem. Takže čo tak Únia miest 

Slovenska, kde je náš pán primátor viceprezident. Platíme členské 36 tis. EUR.  
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V stanovách sa píše, premetom únie je, takže predmetom únie je a) chrániť práva a záujmy 
svojich členov vo vzťahu k výkonnej štátnej moci, ako aj vo vzťahu k iným organizáciám 
a hlavne presadzovať personálnu, finančnú, daňovú suverenitu miest. Takže primátori, 
primátorky, starostovia, starostky, prevezmite zodpovednosť za to, že ste slušne platení, 
zobuďte sa, začnite rokovať, ak to nepomôže, námestia sú prázdne, bojujte, my budeme 
stáť za vami. Nehádžte to na občanov, keď budú spokojní občania vo svojom meste, aj 
štát sa pohne ďalej. No a preto si myslím, že ďalšie zdražovanie by bolo nespravodlivé a 
neférové k občanom. Hľadajme peniaze, ako som už naznačil inde, preto som aj dnešný 
program nepodporil, stlačil som červenú, pretože si myslím, že sú aj iné riešenia a treba 
hľadať problém, riešiť problém tam, kde vznikol. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. S faktickými vystúpi pán poslanec Karaffa, pán 

poslanec Berberich, pani poslankyňa Kovačevičová. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne za slovo. Prajem všetkým 

pekný deň. Pozorne som počúval, čo ste pán kolega hovorili a ja si spomínam, v tom čase 
som bol v Bratislave, keď štrajkovali mnohí starostovia, primátori miest, dokonca aj naša 
pani kolegyňa Kovačevičová tam bola, no nepomohlo. Tá vláda, ktorá tu bola 
a nepočúvala, potom ani nepočúvala tá ďalšia, potom prišla ďalšia, ktorá v podstate už 
ani poriadne nevedela, čo má v tom krátkom čase robiť. Teraz máme novú vládu. Ani pán 
primátor, ani námestníci, nie sú súčasťou tej vlády, tej väčšiny, ktorá rozhoduje v štáte. 
Naopak vo vašom poslaneckom klube sedí súčasný prednosta Okresného úradu a  
s najväčšou pravdepodobnosťou mesto bude žalovať štát práve pre nevyplatené peniaze 
za COVID. Čiže to je pre mňa také, no dosť populistické, že mali ste sa snažiť, mali ste 
chodiť. Chodili, štrajkovali a výsledok je taký, aký je, pretože vláda nepočúvala. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Berberich. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. 

Milý Vlado, sa poznáme dlho, ale toto som od teba nečakal. Poznám ťa, ako 
zodpovedného človeka, ale tento svoj výstup považujem, už to tu bolo naznačené, za 
populistický absolútne, nenaznačil si ani jedno riešenie a hlavne, že si skonštatoval, že 
ideme zdvíhať všetko, čo sa dá. Tak skús navrhnúť, ako tú dieru v rozpočte zaplátame, 
ale tieto populistické veci, no nebudem sa ďalej k tomu vyjadrovať. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, pani poslankyňa Kovačevičová. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Tak minimálne za organizáciu ZMOS, 

ktorá združuje 2960 samospráv na Slovensku, ako členka predsedníctva, sa pán kolega 
chcem hrubo ohradiť za tie slová, ktoré ste tu predniesol, pretože ja som ťa za uplynulé 
roky nevidela ani na žiadnej schôdzi, či už regionálneho združenia alebo že či by si  
s transparentom v daždi, v zime stál pred úradom vlády. Ja som tam bola na každom 
jednom, dnes som pricestovala z Bratislavy, tiež som bola na tlačovke a na tom ako, 
podobne a obdobne stoja iné samosprávy na Slovensku, mestá a obce, kde majú, nevedia 
zostaviť rozpočty a nie dôsledkom len, že hospodária zle, ale dôsledkom energetickej 
krízy, inflácie, dôsledkom legislatívnych zmien bez finančného krytia a dôsledkom tej 
vlády, ktorá tu bola a ja sa veľmi divím tým poslancom, ktorí tu stoja alebo sedia 
v laviciach, lebo majú pečiatky tých strán, ktoré spôsobili tie takmer 3/4 mld. výpadky 
príjmov pre samosprávy. Dávali ste balíčky a z druhého vrecka potom musíme občanom 
potom dvakrát toľko zobrať a toto je všetko výsledok legislatívnych zmien  



5 

 

bez finančného krytia. Takto plačú aj iné mestá na Slovensku. Štát má podať pomocnú 
ruku a ZMOS naozaj koná, takže rokovania prebiehajú, samozrejme, táto vláda prevzala 
vydrancovaný rozpočet, takže treba možno nejakú chvíľu počkať, na mieste je 
samozrejme ale šetrenie. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, pán poslanec Karabin. 
 
p. Karabin, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Na pána Saxu. Kolegovia 

pamätáte si, pred 4 rokmi si nechal pán primátor Polaček vstup do Únie miest, dnes nás 
to stojí viac ako 30 tis. EUR. Ja som vtedy bol proti. Robí sa tu únia miest, máme tu 
nejakú K8-čku, máme tu ZMOS a všetky 3 sú len slabé články. Bol tu ZMOS, ktorý mal 
nejaký výtlak a pán primátor, vy do dnešného dňa nechodíte na ZMOS. Vy riešite 
Rybníčka, jeho Úniu miest, vy riešite K8-čku, neriešite ZMOS. Na ZMOS-e nie je vôbec 
vaše slovo vidieť. Váš výtlak na ZMOS-e. Absolútne, neviem, ako naozaj. Čo ja som bol 
starostom, vy ste na ZMOS nechodili, ste sa nechali zastupovať na ZMOS-e. To, že tam 
raz niekedy vystúpite, zo SMOS-u, to je o ničom. Tým pádom na tú vládu nemáme tlak. 
Tá vláda nebude financovať mestá a obce. Za dva roky bude tu desať organizácií  
pri takomto štýle. Bol tu silný ZMOS, vy ste spôsobil to, že tu máme ďalšie organizácie 
a nikto to nerešpektuje.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec, so všetkou úctou ja viem, že ste mali 

asi nejaké svoje problémy a ste tu niekoľkokrát neboli, mesto Košice zo ZMOS-u 
vystúpilo. My už nie sme členmi ZMOS-u. Neviem, či viete o tom. Hlasovali sme asi 
takto pred rokom v decembri, asi pred rokom sme takto hlasovali. Určite ste neboli  
na hlasovaní, tak si prosím pozrite dozadu hlasovanie, aby ste boli dostatočne 
informovaní. Pán poslanec Karaffa, nech sa páči. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovom. Dávam do pozornosti, keďže sa budeme 

teraz venovať alebo teda budeme priamo hlasovať o tom navýšení pri poplatku za odpad, 
dávam do pozornosti stanovisko Ministerstva vnútra Slovenskej republiky a dúfam, že už 
týmto sa rozplynú všetky pochybnosti o tom, že mestské časti majú poskytovať údaje.  
Zo stanoviska ministerstva vyplýva, zacitujem, v súvislosti so žiadosťami o zaslanie 
stanoviska vo veci poskytovania údajov obyvateľov s trvalým a prechodným pobytom, 
ktoré boli doručené odboru osobných evidencií a registrov sekcie verejnej správy 
Ministerstva vnútra SR, od jednotlivých MČ mesta Košice vám oznamujeme, že podľa 
§ 20 a ods. 2 zákona o meste Košice MČ sú povinné mestu poskytovať aj údaje  
a) z evidencií vedených v informačných systémoch spravovaných MČ, b) z kolaudačných 
rozhodnutí, ktoré boli vydané stavebným úradom v danom období, c) z inventarizácie 
majetku mesta v správe MČ, ak takáto inventarizácia bola vykonaná, d) o kapacite MŠ  
v zriaďovateľskej pôsobnosti MČ spolu s údajmi o demografickej štruktúre deti v MŠ.  
V nadväznosti na vyššie uvedené možno preto konštatovať, že v zmysle citovaného 
ustanovenia sú MČ podľa nášho názoru povinné v rámci vzájomnej spolupráce a 
zabezpečenia riadneho a efektívneho výkonu poskytovať mestu Košice jednotlivé údaje 
z evidencií spravovaných mestskou časťou. Podpísaný doktor práv Marek Tlapa, riaditeľ 
odboru Ministerstvo vnútra Slovenskej republiky. Jedným z tých dôvodov, prečo chýba 
mestu Košice, respektíve, bavíme sa poplatníkoch alebo teda o osobách, niekoľko tisíc 
osôb v Košiciach, teda neplatí poplatok za odpad. Jedným z tých dôvodov je aj to, že 
mesto Košice nemá technický zabezpečený prístup do evidencie obyvateľstva. Viete to, 
vieme to a žiaľbohu, nedarí sa to nejakým spôsobom riešiť so štátom. Bola prijatá nejaká 
zmena zákona o meste Košice, je účinná a dúfam, že toto výkladové stanovisko, aj keď 
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viacerí z vás aj teraz pán Saxa vlastne kritizoval, že sú tu nejaké rezervy. Ja dúfam, že 
takto štatutári MČ pomôžu mestu získať tie informácie, aby sme vedeli dorubovať tých, 
ktorí sa vezú ako čierni pasažieri pomyselní v tom autobuse a za ten odpad neplatia. Takže 
toľko z mojej strany k tomu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Iľaščíková. 
 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Áno, myslím, že aj podľa toho listu vidno, aj podľa 

rozdeľovníka, kde bol takýto list z ministerstva, bol poslaný všetkým MČ. To znamená, 
že MČ boli súčinné už len minimálne tým, že požiadali a vyzvali Ministerstvo vnútra  
na nejaké stanovisko, ako majú postupovať, ale ja chcem len poprosiť v rámci tohto listu, 
aby nám mesto potom pomohlo so súčinnosťou, aby sme všetko urobili tak, aby sme 
neporušili nijak nejaký iný zákon, ako tieto údaje máme potom poskytnúť alebo ako 
preniesť magistrátu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Vrchota. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Pekný dobrý deň všetkým, ďakujem pekne za slovo. Ja chcem 

poprosiť kolegov, aby to, teda aspoň mne neposlal emailom. Ja si toho veľa preštudujem. 
To sú celkom fajn správy, že legitímne a legálne môžeme zaslať takéto informácie a 
takéto údaje. Ja verím, že to okreše tie chýbajúce financie, ktoré mestu chýbajú. Čiže, 
môžeme sa teda baviť o nejakých úsporách, tým pádom by sa mali aktualizovať tie dáta 
a financie, ktoré ešte potrebujeme. Len mám obavu o to, aby trochu, aby sme nezistili  
pri niektorých ľuďoch, ktorí budeme vyzývať, aby zaplatili poplatok za odpad, aby sme 
nezistili pri niektorých ľuďoch, ktorých budeme vyzývať, aby zaplatili poplatok za odpad, 
aby sa nestalo to, že zistíme, že nebývajú už na území mesta a prídeme o 10-násobne 
vyššiu sumu. Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani starostka Kovačevičová. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Ja len chcem ešte dať na pravú mieru jednu informáciu, že 

teda či združenie ZMOS alebo Únia miest, v podstate Únia miest prijala takú legislatívu 
dosť neštandardnú, že ak si členom Únie miest, teda mesto, tak ho vylúčia teda 
automaticky, teda ak sa nerozhodne pre jednu z týchto organizácií, je to tak. Včera sme 
to tiež mali, čiže dosť sú primátori niektorí nahnevaní, že teda tá samospráva sa musí 
potom rozhodnúť, v ktorej inštitúcii bude a je veľmi dôležité teda naozaj, aby mestá a 
obce neboli nejakým fackovacím panákom súčasnej vlády, nejakým, tie zákony budú 
nejak trhať a opäť prednášať takým spôsobom, ako v minulosti. Ak mesto Košice 
nepristúpi, či už v rámci odpadov alebo v rámci školstva, v podstate aj cesta je druhá a 
jednoducho pozrieť sa ešte raz na to 44 mil. a povedať si, že teda chceme okresať služby, 
rozsah toho všetkého, čo majú obyvatelia mesta Košice dostať. Potom je tam aj zákonná 
povinnosť, sú to platové pomery. Vieme všetci dobre, že minulý rok bez finančného 
krytia len školstvo išlo o 22 % platy hore, vynásob si to cena práce, koľko išlo v ďalších 
organizáciách, mestskí policajti, jedny s druhým, či bude zabezpečený chod jednotlivých 
mestských podnikov, mestských organizácií a samozrejme, neviem, či je cesta, keď som 
minule počúvala na RS pána primátora, že by sa mali rušiť ŠKD-éčky, školy, obmedzovať 
MŠ, pretože pár rokov dozadu sme bojovali za to, aby teda sme rozširovali kapacity MŠ, 
nie preto, aby sme teda obmedzovali rozsah poskytovaných služieb pre občanov nášho 
mesta. Bavme sa o tom, že v súčasnosti máme 227 tis. obyvateľov, ak to takým tempom 
pôjde, možno nebude o pár rokov ani jedna MČ v krátkom čase, pretože dostaneme sa  



7 

 

na hranicu pod 200 tis. a aj to je možné. Len toľko z mojej strany.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Djordjevič má procedurálny návrh. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Áno, pán primátor, ale najprv sa pozdravím, lebo každý pochopí, 

že prečo vážený pán primátor, aj vážení námestníci, zamestnanci magistrátu, kolegyne 
poslankyne, kolegovia, ctení hostia, starostovia, média, verejnosť a vážení televízni 
diváci aj na mainstreamových médiách, ako sú sociálne siete, ktorí nás určite pozerajú, 
dávam vzhľadom na všetkých a hlavne tú poslednú skupinu menovaných procedurálny 
návrh na to, aby sa v tomto bode, aby v tomto bode prebehlo tajné hlasovanie. V tomto 
bode opakujem.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Čiže nie je to ten istý návrh, ako bol pani námestníčky. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Rozumiem to. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: ...a zmenil som... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pardon. Okej, procedurálny návrh znie, tajné hlasovanie v tomto 

bode č. 1. Nech sa páči, hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 5 -  za: 20, proti: 16, zdržali sa: 3 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento procedurálny návrh bol prijatý. Ja som sľúbil študentom, že 

toto bude zaujímavé. Pozdravujem stadiaľ. Tento procedurálny návrh bol prijatý. Pre túto 
chvíľu mne je povinnosť na základe tohto procedurálneho návrhu, predniesť ďalší návrh, 
ktorým je, počkajte prosím, na základe schváleného procedurálneho návrhu je v tejto 
chvíli potrebné určiť spôsob hlasovania, či bude, teda už je určený spôsob, potrebujeme 
odsúhlasiť alebo schváliť volebnú komisiu. Prosím, počkajte pán poslanec, trpezlivosť 
ruže prináša, nevykrikujeme, ja vás vidím, len dorozprávam. To znamená, potom ako pán 
poslanec Schwarcz prednesie svoj procedurálny návrh, prosím predsedov klubov alebo aj 
samotných poslancov, aby zvážili, koho vymenujú za volebnú komisiu. Členovia 
volebnej komisie si potom navzájom zvolia predsedu, ktorý bude informovať o samotnom 
priebehu. Pán poslanec Schwarcz má procedurálny návrh, prišla vaša chvíľa, nech sa páči.  

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Dávam procedurálny návrh na prerušenie 

tohto bodu až do najbližšieho riadneho zasadnutia zastupiteľstva. Riadneho. Ďakujem 
pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte, verím, že v tomto hlasovaní zvíťazí zdravý 

rozum. Máme naozaj vážne problémy finančné a nemôžeme ísť ďalej takto.  
 
Hlasovanie č. 6 -  za: 18, proti: 10, zdržali sa: 10 
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p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý nebol. Budeme teda pokračovať ďalej. Pre túto 
chvíľu prosím predsedov, ale aby sme to možno nekomplikovali, keď prebehnú faktické 
a následne si dáme voľbu, aby sme mohli ďalej pokračovať v tejto návrhovej komisii, 
čiže ďalší procedurálny návrh pán poslanec Schwarcz niečo ide skúsiť.  

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem. Dávam procedurálny návrh na to, aby o tomto bode bolo 

verejné hlasovanie, nie tajné hlasovanie. Ďakujem. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec necítite sa trošku trápne? Hlasujte. Ako prečo 

nerešpektujeme demokraticky to, čo bolo chválené. 
 
Hlasovanie č. 7 -  za: 18, proti: 12, zdržali sa: 5 
 
p. Polaček, primátor mesta: Štyria poslanci nehlasovali. Chcem sa spýtať, mali títo poslanci 

nejaký technický problém, štyria poslanci nehlasovali. Či nebol nejaký technický 
problém, sa pýtam. Poprosím tabuľu, aby som videl. Technici prosím, môžete mi pustiť 
ďalej, ďalší slide. Ďakujem pekne. Pán poslanec Schwarcz má faktickú. Aha, pán 
poslanec Djordjevič má procedurálny návrh. Nech sa páči. Technikov, ja viem, že už aj 
technikov to bláznovstvo pobláznilo. Čiže nasleduje pán poslanec Schwarcz, Djordjevič 
s procedurálnym návrhom, nastavte to prosím takto, nech sa páči, pán poslanec.  

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pán primátor. Najprv na dovysvetlenie, lebo pán 

Schwarcz zrejme nepočúva a hovorí, že ja som dal hlasovať o tom istom. Lenže návrh 
pani námestníčky a vtedy, keď ste mi nedovolili dopovedať, návrh pani námestníčky bol 
o všetkých VZN-kách. Ja som dal v tomto bode a ja naozaj, naozaj teraz sme prebili aj 
Fekišovce vážení, lebo pán Schwarcz dal 3 min. po mojom procedurálnom návrhu 
hlasovať o presnom opaku a vážený dolný klub, keď chcete hrať ping pong, tak ho poďme 
hrať, kľudne, ja som pripravený a verím tomu, že aj pán Ihnát, verím, že je vo forme, aj 
keď nie je vo svojej koži, lebo mu na chrbát dýcha pán Špak zozadu. Dávam návrh, ďalší 
prihlásený, výborne. Dávam návrh, aby sa o tomto bode hlasovalo tajne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič dal procedurálny návrh, aby sa o bode  

č. 1 bolo hlasovanie tajné. Nech sa páči, prosím, hlasujte. My v tejto chvíli konzultujeme 
s právnym oddelením, aký bič na vás veľký upliesť, aby toto sa nedialo.  

 
Hlasovanie č. 8 -  za: 19, proti: 16, zdržali sa: 2 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh procedurálny bol prijatý. Budeme teda fungovať. Ja 

strašne ľutujem, že tu nie je, naozaj, všetky médiá slovenské, lebo toto by si užili a potom 
by bola hanba na celý svet vás všetkých kolegovia. Pán poslanec Vrchota, nech sa páči, 
pokračujeme sériou procedurálnych návrhov, nech sa páči. Čo ste vymysleli vy v dielni 
SaS? 

 
p. Vrchota poslanec MZ: 10 min. prestávku na ukľudnenie. Navrhujem teda 10 min. prestávku 

na ukľudnenie. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec chce hlasovať o 10 min. prestávke. Nech sa páči, 

hlasujeme o 10 min. prestávke. 
 
Hlasovanie č. 9 -  za: 15, proti: 14, zdržali sa: 9 
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p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec váš návrh procedurálny neprešiel. Ešte sa niekto hlási 

do rady procedurálnych návrhov? Pán námestník má procedurálny návrh? Nech sa páči. 
 
p. Gibóda, námestník primátor mesta: Ďakujem. Ďakujem, že ma moji kolegovia vnímajú. 

Chcem vás len všetkých upozorniť, že v tomto zastupiteľstve boli v jednej a tej istej veci 
de facto prijaté 3 procedurálne návrhy a ten 1. bol prijatý najväčšou väčšinou, takže 
môžeme sa tu potom teraz dohadovať s právnym oddelením, že či 21 je viac ako 19 alebo 
ako 18 alebo môžeme sa naspäť vrátiť k rokovaniu. A moji kolegovia hlavne tí v tých 
predných laviciach môžu mať úctu k našim ďalším kolegom a prestať robiť tieto 
obštrukcie, preto dávam návrh, aby už neboli ďalšie návrhy na zmenu typu hlasovania  
z tajného na verejné. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník o tomto bode hovorí. Sme v bode č. 1, bavíme sa 

o bode č. 1. Nech sa páči, hlasujte.   
 
Hlasovanie č. 10 -  za: 18, proti: 11, zdržali sa: 6 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ja som zvedavý, ako prelomíme tento procedurálny návrh. Pán 

poslanec Seman skúste aj vy niečo.  
 
p. Seman, poslanec MZ: Tak teraz vlastne ako, môžem dať procedúru, či nie? Nerozumiem 

tomu. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nie o hlasovaní.  
 
p. Seman, poslanec MZ: O hlasovaní nemôžem dať procedúru. Tak teraz dávam procedúru, aby 

sme mohli hlasovať o hlasovaní. Lebo ja som chcel dať vlastne procedúru o tom, aby to 
bolo verejné, lebo ja som proti akémukoľvek zvyšovaniu a ja to verejne poviem. Predtým, 
keď som bol tiež za zvýšenie, som to ľutoval doteraz, tak som to tiež verejne povedal, 
takže tí, čo nechcete verejne to takto povedať... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Právne oddelenie, to je naozaj, musíme toto trpieť? Nemám šancu, 

musím to vytrpieť. Tak je, normálne mám slušne počúvať a kývať, dobre, len si overujem, 
či nemáte nejakú kľučku, ústavný zákon, niečo, na dedenie európskej komisie sveta, 
galaxie, nič? Nech sa páči, pán poslanec Seman vyriekol procedurálny návrh, hlasujte.  

 
Hlasovanie č. 11 -  za: 9, proti: 6, zdržali sa: 6  
 
p. Polaček, primátor mesta: Poďme ďalej. Pokračujeme v tejto obštrukcii. Pán poslanec 

Schwarcz, ak si myslí, že takto sa má riadiť mesto, bude pokračovať.  
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Len pripomeniem, že som tam mal 

faktickú. Ale chcem sa opýtať, či tomu dobre rozumiem, keďže aj pán viceprimátor mal... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Procedurálne návrhy nie sú na vysvetľovanie, čiže položte 

procedurálny návrh. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Pán viceprimátor mal...pred vyrieknutím príhovor.  
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p. Polaček, primátor mesta: Tak máte procedurálny návrh pán poslanec?  
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Dávam procedurálny návrh, že... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Odpoveď pán poslanca, nemal procedurálny návrh. Ďakujem 

pekne, budeme pokračovať. Nech sa páči, nasleduje v diskusii pán námestník.  
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktickú mal pán Schwarcz, vyplo ho. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Technikov poprosím ešte, tam bola faktická poznámka asi na pána 

námestníka, na pani poslankyňu Kovačevičovú od pána poslanca Schwarcza. A pána 
námestníka dajte do diskusií pred pána Knapa.  

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Ja by som teda rád 

zareagoval na pani poslankyňu Kovačevičovú. Bol by som rád, keby sme nestrašili 
rušením školských klubov alebo niečím podobným. Ja som tu ešte nepočul napr. návrh, 
že ak nebudú peniaze, tak zakonzervujeme KFA a plaváreň a ďalšie športoviská, prípadne 
prestaneme s niektorým aktivitami. My ideme rovno po školstve? Veď školstvo je 
povinná školská dochádzka. Takže poprosím vás, neriešte školstvo. Môžeme sa zaoberať 
množstvom iných... 

 
p. Polaček, primátor mesta: ...sme v bode odpady... 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: ...Ja reagujem na pani viceprimátorku a na jej argumenty, pani 

poslankyňu Kovačevičovú a jej argumenty. Čiže neriešme tu školstvo, ako jedinú 
možnosť, kde máme šetriť peniaze. Ja si myslím, že tých možností je omnoho viac.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Chcel by som vám pripomenúť, že nachádzame sa 

v bode pod názvom Návrh zmien VZN mesta Košice o miestnom poplatku za komunálne 
odpady a drobné stavebné odpady, pričom výber sa nachádza niekde na úrovni okolo 
13 mil. EUR a okolo 18 mil. EUR potrebujeme získať na to, aby sme túto službu v meste 
Košice mohli zabezpečovať. Teda rozdiel je niekde na úrovni viac ako 5 mil. EUR. Mesto 
Košice už urobilo množstvo opatrení na zníženie nákladov, či už stiahnutím  
1100 litrových nádob, či už zmenou systému čistenia kontajnerov ako takých a podobne. 
A vás pani poslankyne, pán poslanci nechcem strašiť, dnes podľa dôvodovej správy, 
verím, že ste ju videli, prevádzkujeme 5 zberných dvorov. Nebude v našich silách 
prevádzkovať 5 zberných dvorov, preto budeme prevádzkovať len to, čo nám zákon 
ukladá a zákon hovorí jeden zberný dvor je zo zákona povinný. Takisto sme vám 
v dôvodovej správe vyčíslili, čo vieme ušetriť na ručnom čistení stojísk kontajnerov, čo 
vieme ušetriť na zbere nadrozmerných odpadov, umývania nádob a podobne. I napriek 
tomu nedokážeme zredukovať náklady na príjem 13 mil. EUR. Dnes sa v meste Košice 
odpad z bytoviek štandardne vyváža 3-krát týždenne. Dokopy mesto Košice zlikviduje 
viac ako 38, pardon 47 tis. ton odpadu. Ak si myslíte, že 47 ti. ton odpadu vieme odniesť 
tak, že budeme redukovať počet vývozov a verím, že excelovská tabuľka to zvládne, ale 
nedokážeme napučiť 1100 litrové kontajnery väčším množstvom odpadu, tak jednoducho 
tento dopad nedokážeme zo sídlisk odniesť. Pokus o vývoz 2-krát týždenne tu bol niekedy 
v roku 2016–15, niektorí starší kolegovia, hlavne starostovia si to asi pamätať budú. 
Vrátilo sa k tomuto systému, pretože bol nepostačujúci, ale žiaľ za neho treba zaplatiť. 
Prosím, majte toto na zreteli. Pán poslanec Matoušek má procedurálny návrh. 
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p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem pekne pán primátor. Keďže sme si odsúhlasili tajné 
hlasovanie, chcel by som požiadal o krátku 5 min. prestávku, aby sme sa kluby dohodli, 
ako bude prebiehať to tajné hlasovanie. To znamená, ako budeme mať koľko nominantov.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Prestávka bude tak, či tak. Ja by som navrhoval, dobehne to čo má 

a prestávka musí byť, lebo to je príprava, je to zložité. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ja som to len chcel, aby sme už troška sa ukľudnila tá situácia, aby 

sme si, lebo už je jasné dané, že bude to tajné hlasovanie, takže... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ja potrebujem, aby sme schválili volebnú komisiu, lebo ju musím 

zinštruovať a to vieme využiť, ako prestávku. Volebnú komisiu musím inštruovať.  
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Dobre. Ďakujem pekne. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Okej. Ďakujem. Ďakujem pekne. Pán poslanec Seman. 
 
p. Seman, poslanec MZ: Dávam hlasovať o ukončení rozpravy aj s prihlásenými, aj 

s faktickými, všetko sa ukončí a poďme hlasovať. Myslím, že všetci ste rozhodnutí, ako 
budete hlasovať.  

 
p. Polaček, primátor mesta: To znamená, tí čo sú prihlásení do rozpravy nebudú... 
 
p. Seman, poslanec MZ: Už nebudú rozprávať, nikto, pôjdeme rovno na hlasovanie. Však máte 

možnosť, hlasujte.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte. To si ja urobím. 
 
Hlasovanie č. 12 -  za: 19, proti: 9, zdržali sa: 8 
 
p. Polaček, primátor mesta: Diskusia je uzavretá. Máme jednu hrubú veľkú čiaru, čiže môžu 

poslanci vynulovať tabuľu. Diskusia je uzavretá, keď je uzavretá diskusia môžu poslanci 
podávať procedurálny návrh, pani kolegyňa? Nech sa páči, bol tam pán poslanec 
Djordjevič. 

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Určite nie. Ešte som z mesiaca, vážení, nespadol. Ja dávam iba 

procedurálny návrh. Rešpektujem jednu procedúru, ktorá padla alebo ktorá bola 
schválená, čiže len ako nechcem sa neslušne vyjadrovať, kto navrhne presný opak, ale 
moja procedúra znie, aby sa mohli prihlásiť len tí predsedovia strán a za nás nezávislých 
ušetrím všetkým čas, mám zároveň záujem byť vo volebnej komisii alebo 
vyhodnocovacej, aby sa mohli prihlásiť ešte 3 predsedovia ... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, ja si toto vybavím, nebojte sa. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: V poriadku. Neviem, či potom nebudete lynčovaný, radšej tak, aby 

sa 3 predsedovia mohli so svojimi návrhmi na členov volebnej komisie prihlásiť s tým, 
že zároveň ostatní sa stotožňujú s návrhom, že za nezaradených tam idem ja.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Neviem, aký bol vyslovený, čiže, ak nie sú ďalšie procedurálne 

návrhy, pred tým ako návrhová komisia reálne prečíta návrh na uznesenie, vážené 



12 

 

poslankyne, vážení poslanci, nakoľko ste odsúhlasili tajné hlasovanie, je potrebné si teda 
zvoliť volebnú komisiu. Nakoľko je diskusia, ale vo veci rokovania k bodu uzavretá, 
neznamená, že je uzavretá k tomu, aby ste mohli dať svoje návrhy. Nech sa páči, najmä 
predsedovia klubov predložte svoje návrhy na členov volebnej komisie. Pani 
námestníčka, nech sa páči. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Za poslanecký klub Spolupráca pre Košice 

navrhujeme do volebnej komisie pána poslanca Berinštera. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Djordjevič. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Nemáme predsedu, ale poprosím o výnimku a za nezaradených 

poslancov navrhuje Michala Djordjeviča, teda seba. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne pán poslanec Djordjevič. Pani poslankyňa 

Kovačevičová. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Za poslanecký klub Starostovia nezávislí navrhujem pána 

doc. Viliama Knapa. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Knap. Nech sa páči. Ďakujem pekne. Pán poslanec 

Ihnát. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Ďakujem pekne pán primátor. Ja by som navrhoval pani Beátu Zemkovú 

z dôvodu, že je právnička. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, pani Zemková. Pán poslanec Lӧrinc. 
 
p. Lӧrinc, poslanec MZ: Ďakujem. Za náš poslanecký klub navrhujem pána poslanca Romana 

Matoušeka. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek. Má niekto ešte iné pripomienky alebo iné 

návrhy? Ak nie, ďakujem. Hlasujeme teda o členoch volebnej komisie, ktorí boli 
nominovaní nasledovne. Pán poslanec Berinšter, pán poslanec Djordjevič, pán poslanec 
Knap, pani poslankyňa Zemková a pán poslanec Matoušek. Nech sa páči, hlasujte o tejto 
volebnej komisii. 

 
Hlasovanie č. 13 -  za: 36, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Oznamujem, že na XIII. zasadnutí mestského zastupiteľstva v bode 

č. 1 bude pracovať volebná komisia v zložení pán poslanec Berinšter, pán poslanec 
Djordjevič, pán poslanec Knap, pani poslankyňa Zemková a pán poslanec Matoušek. 
V tejto chvíli poprosím len návrhovú komisiou, aby vám nahlas ešte prečítala, ako bude 
vyzerať uznesenie. Následne vyhlásim 10 min. prestávku, aby sa pripravili všetky 
podklady. Následne po tomto vás bude predseda volebnej komisie informovať o ďalšom 
postupe. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a člen návrhovej komisie: Návrh na uznesenie. Mestské 

zastupiteľstvo v Košiciach podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje zmeny 
Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice č. 131 o miestnom poplatku za komunálne 
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odpady a drobné stavebné odpady na území mesta Košice podľa predloženého návrhu. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Vyhlasujem 10 min. prestávku do 16:20. 
 

---po prestávke--- 
 
p. Polaček, primátor mesta: Prosím pani kolegyňu Zemkovú, ktorá bola vyhlásená  

za predsedníčku volebnej komisie, aby vás postupne informovala o nasledujúcich 
krokoch. Poprosím gong a následne prosím prezentujete sa. Zaujmite svoje miesta a 
prezentujete sa prosím. Ďakujem pekne. Prezentovaných je 27 poslancov. Môžeme zatiaľ 
pokračovať. Poprosím pani poslankyňu Zemkovú, ktorá je zároveň predsedníčkou 
volebnej komisie, aby vás informovala o priebehu o počtoch hlasujúcich a zároveň aj  
o samotnom uznesení. Nech sa páči. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a predsedníčka volebnej komisie: Ďakujem pekne pán primátor. 

Vážení kolegovia, volebná komisia pracuje v zložení páni poslanci Roman Matoušek, 
Viliam Knap, Peter Berinšter, Michal Djordjevič, Beáta Zemková, ktorá bola zároveň 
zvolená za predsedníčku volebnej komisie. Volebná komisia konštatuje, že prevzala  
41 hlasovacích lístkov, ktoré aj ošifrovala, skontrolovala volebnú urnu, ktorá je  
v poriadku a postup bude nasledovný. Prosíme, aby ste pristupovali k prvému radu 
postupne a prevezmete od členov volebnej komisie hlasovací lístok, kde je potrebné 
potom za pultom horným označiť krížikom vašu voľbu a následne vhodiť hlasovací lístok 
do volebnej urny, ktorá je tiež na tom hornom pulte. Teda môžeme pristúpiť k hlasovaniu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne volebnej komisii. Nech sa páči, pristúpte 

k hlasovaniu. My sa zároveň odoberieme z tohto priestoru, aby sme vás nerušili  
pri hlasovaní. 

 
---tajné hlasovanie--- 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Volebná komisia, predsedníčka volebnej komisie 

mi oznámila, že hlasovanie bolo ukončené, zrátané, zápisnice sú pripravené, tzn. prosím 
usaďte sa na svojich miestach, budeme pokračovať. Predtým ako budeme pokračovať, 
prosím, prezentujete sa. Ďakujem pekne. Prezentovaných bolo 37 poslancov. Návrhová 
komisia, pani predsedníčka volebnej komisie, nech sa páči, máte slovo. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a predsedníčka volebnej komisie: Dovoľte mi zhrnúť výsledky a 

prečítať správu komisie hlasovacej alebo volebnej Mestského zastupiteľstva v Košiciach 
o výsledku tajného hlasovania č. 1 k materiálu zmeny VZN mesta Košice č. 131  
o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady na území mesta 
Košice, Pôvodný návrh pod bodom č. 1 a o podaní správy o priebehu hlasovania dňa 
29.11.2023. Hlasovacia komisia Mestského zastupiteľstva v Košiciach pracovala  
v zložení Roman Matoušek, Viliam Knap,  Peter Berinšter, Michal Djordjevič, Beáta 
Zemková predkladá nasledovnú správu o priebehu a výsledkoch tajného hlasovania č. 1. 
Volieb sa zúčastnilo 39 poslancov zo 41 poslancov MZ, bolo vydaných 39 hlasovacích 
lístkov, bolo prijatých 39 hlasovacích lístkov a z toho 39 platných hlasovacích lístkov a 
0 neplatných hlasovací lístkov. Materiál zmeny VZN mesta Košice č. 131 o miestnom 
poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady na území mesta Košice, 
pôvodný návrh pod bodom č. 1 získal nasledovný počet platných hlasov.  
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Hlasovanie č. 14 -  za: 19, proti: 20, zdržalo sa: 0 
 

p. Zemková, poslankyňa MZ a predsedníčka volebnej komisie: Hlasovacia komisia konštatuje, 
že hlasovanie prebehlo v súlade s § 33 Rokovacieho poriadku Mestského zastupiteľstva 
v Košiciach. Podpísaní všetci členovia volebnej komisie. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Konštatujem, že uznesenie nebolo prijaté. 

- - - 
 
Bod č. 2 
Návrh na zmenu Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice č. 237 o určení výšky 
príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských zariadeniach, ktorých 
zriaďovateľom je mesto Košice 
 
p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať bodom č. 2, ktorým je Návrh na zmenu VZN 

mesta Košice č. 237 o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a 
školských zariadeniach, ktorých zriaďovateľom je mesto Košice. Nech sa páči, otváram 
rozpravu. Na poslednom zastupiteľstve sme sa k tejto veci vyjadrili, čiže z mojej strany 
nie je potrebné. Nech sa páči pani poslankyňa Kovačevičová. 

 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Keďže predchádzajúca diskusia v podstate bola zrušená 

a motali sa tam veci aj ohľadom školstva a teda bolo skloňované aj moje meno, že som 
niečo povedala ohľadom rušenia škôl alebo školských zariadení alebo MŠ, ŠKD atď. 
v podstate, tak bohužiaľ ma niektorí nepočúvali dobre. Ja som len uviedla, že na rokovaní 
RS som parafrázovala slová pána primátora, že jednoducho, ak poplatky sa niekde 
neupravia a vôbec je markantné navýšenie to bolo vlastne prezentované na RS v akých 
položkách a koľko, tak primátor spomenul, že bude musieť realizovať možno aj tieto 
kroky, čo sa týka rušenia jednotlivých zariadení, čo som sa ja vyjadrila, že toto nie je 
cesta, pretože sú maximálne vyťažené. Čiže kolegovia počúvajme sa navzájom a takto 
som to prezentovala aj na RS. Len toľko k tomuto bodu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne a na úvod teda zároveň sa ospravedlňujem 

pani Kovačevičovej, naozaj som to vnímal tak, ako že to je jej návrh na to, aby sa 
racionalizovalo v oblasti škôl, ak nebudú peniaze a teda stojím si za tým, že určite tých 
možností ako racionalizovať je viac. Čo sa týka tohto bodu, tak možno by som načrtol 
cestu. Síce to nemám zatiaľ odkonzultované s klubom, je to taká, taká okamžitá 
myšlienka, ale pri tejto zmene VZN vyplynulo do rozpočtu mesta Košice približne  
o 1,7 mil. EUR navyše vďaka zvýšeniu týchto poplatkov. Ja osobne sa možno viem 
porozprávať s kolegami z nášho klubu, samozrejme nás je 14, nie sme všemocní, ale 
možno by som prehodil to zodpovedné rozhodovanie na druhú stranu predsedníckeho 
stola, pretože doteraz to fungovalo tak, že od nás sa očakáva, že zahlasujeme za zvýšenie 
poplatkov, ale neočakávalo sa, že budeme mať na ten rozpočet o niečo väčší vplyv. Ja 
osobne, ak mám nalievať peniaze do rozpočtu, chcel by som mať väčší dosah na čerpanie 
rozpočtu. Teraz nebudem konkretizovať prečo, ale jednoducho je to úplne logické. 
Akýkoľvek človek, ktorý nejakým spôsobom vie niečomu pomôcť, tak chce mať väčší 
dosah. Ja osobne si myslím, že možno by bola cesta tá konkrétne pri tomto VZN-ku a  
na najbližšom zastupiteľstve sa môžeme možno dostať k jeho podpore, ak by si možno 
pán primátor ty prijal zodpovedné rozhodnutie a zaviazal sa, že budeš súhlasiť so zmenou 
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sumy, ktorou môžeš disponovať v rámci zmien rozpočtu v rozpočte napr. na úrovni  
1 mil. EUR počas celého kalendárneho roka. Bolo by to, myslím, že zodpovedné a 
zároveň by sme dostali signál, že budeme mať iný dosah na rozpočet a že nebudeme  
v tomto štatisti a len sa dočítame v médiách, že my sme rozpočet schválili a ty si vlastne 
ani nemal možnosť ho ovplyvniť a dokonca sme ho schválili tak, že niekedy tam sú 
presuny, ktoré v podstate nevieme ovplyvniť. Takže ešte raz, vidím cestu v tom, že 
budeme hľadať nejaký kompromis, ústretové kroky z oboch strán, ak sa na najbližšom 
zastupiteľstve dohodneme, že pred hlasovaním o tomto bode prejde zmena  
na disponibilné peniaze pre finančné operácie v rámci presného rozpočtu primátora, tak 
môžeme sa baviť možno o tom, že by sme toto VZN-ko podporili. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa, nech sa páči. Pani námestníčka. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne za slovo. Tak, ako pán 

kolega Schwarcz hovoril, ja tiež som sa s nikým neradil a dávam taký tiež návrh do toho 
najbližšieho decembrového zastupiteľstva, kedy v podstate bude posledná možnosť  
o týchto veciach rozhodovať. Možno by stálo za zváženie, aby sme nemuseli tak 
zaťažovať obyvateľov a v tomto prípade pri poplatku, ktorý sa týka vlastne škôl, tak 
nemuseli zaťažovať rodičov, keby sme, keby sme jednoducho prijali uznesenie, že v roku 
2024 si nebudeme vyplácať odmeny poslancov MZ. To je vlastne nejaká suma nejakých 
vyše cca 600 tis. EUR, ktoré by sme dokázali ušetriť a tým pádom by sme dokázali byť 
sociálni vo vzťahu k tým ľuďom, ktorí to potrebujú a nemuseli by sme takto zaťažovať 
obyvateľov. Myslím si, že by to bolo správne rozhodnutie. Ja by som to podporil. Takže... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani námestníčka má slovo a nasleduje s faktickou pán námestník. 

Nie? 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátor mesta: Faktická poznámka. Ja som chcela len krátkou 

faktickou poznámkou reagovať na pána poslanca Schwarcza, že ako od predsedu komisie 
pre školy, vzdelávanie by som možno očakávala aj to, aby prezentoval výsledok 
zasadnutia tejto komisie a táto komisia tieto návrhy podporila a odporučila o nich rokovať 
a schváliť. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nasleduje pán námestník faktickou, potom sa pripraví pán 

Djordjevič v diskusii. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Mňa to trošku udivuje pán poslanec 

Schwarcz, že práve ako predseda školskej komisie prenesiete návrh, o ktorom ste sa  
s nikým neporadil, pritom tuná máte uznesenie vašej komisie, ktoré tento návrh 
schvaľuje. To  nespomeniete a miesto toho tu prednášate nejaký návrh, ktorý so školstvo 
nemá nič spoločné. A nemyslím si, že je fér povedať, že ideme niečo obmedzovať, ale 
nepovieme na základe čoho. Prečo? Čo je tá zlá skúsenosť, že to ideme obmedzovať a 
prečo vy ako predseda školskej komisie pre školstvo si neplníte svoju povinnosť a 
nepoviete, že vaša komisia to odporučila tomuto zastupiteľstvu schváliť.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ešte skôr, ako procedurálny návrh dá pán poslanec 

Schwarcz. Pán poslanec Schwarcz, viete tým, že nie je vôľa napr. riešiť odpady, máme 
sekeru v tejto chvíli 5 mil. EUR. Okej, niečo zosekáme, určite to bude nejak inak vyzerať. 
Máte pred sebou slide, ktorý hovorí o tom, že mzdy na školách nám vzrástli o 11 mil. 
EUR. My ideme zvýšiť poplatky za sumu 1,7 mil. EUR. Pán poslanec Schwarcz, pozrite 
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sa na mňa. Uvedomujete si všetci, že my sme pred rozhodnutím, ktoré umelecké školy 
zatvoríme, ktoré jazykové školy zatvoríme, či zatvoríme reálne knižnicu pre mládež, 
centrum voľného času a stále to nebude dosť. Stále to nebude dosť. Uvedomujeme si, 
koľko 1000 ľudí môže prísť o prácu. My pripravíme na decembrové zastupiteľstvo vám 
analýzy, zrušením ktorej školy koľko peňazí technicky sme schopní ušetriť, aby sme sa 
nejak touto búrkou dostali z nej von, preplávali, ale stále to nebude dosť, aby sme sanovali 
napr. týchto 11 mil. EUR alebo 10,5 mil. EUR, ktoré vám premietam, lebo tieto 
nariadenia, to nie sú nariadenia mesta, ale tejto krajiny, ktoré my musíme rešpektovať. 
Čiže pravdepodobne budú vyzvaní všetci, ktorí sú členovia rád v školách, aby ste prijali 
vy v radách škôl, nakoľko mesto tam nemá svojich zástupcov, aby ste prišli aj  
s opatreniami na všetkých školách i materských, čo budeme robiť, aby sme dokázali ten 
rozpočet, ktorý dnes vychádza na úrovni niekde okolo 70 mil. EUR na školstvo, 
jednoducho znížili. Ale nie znížili o 1,7 mil. EUR, ale o 10-12-15, tam bude naša úloha. 
Lebo si prosím uvedomte, že najväčšou rozpočtovou položkou v tomto meste je školstvo. 
A to sa dá riešiť jedine spôsobom, že každý z vás, ktorý je v rade na škole, zvolá radu 
školy a prídete s úspornými opatreniami a verím, že takými, aby sme nielenže nemuseli 
sa dnes baviť o 1,7 mil. EUR, ale aby sme znížili ten rozptyl zo 70 mil. na povinných 
40 %, ktoré máme dávať zo 130 mil. to je nejakých o mnoho menej. Pán poslanec 
Schwarcz má procedurálny návrh, nech sa páči. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Môžem hovoriť? Lebo nevidím. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Áno, môžete, nech sa páči. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Dávam procedurálny návrh, aby počas prebiehajúcej diskusie  

na plátne svietila informácia o prihlásených poslancov do diskusie a faktickými 
poznámkami, prípadne stav hlasovania a nie slide. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 15 -  za: 29, proti: 0, zdržali sa: 8 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči. Pokračuje vo chvíli s faktickou poznámkou pán 

poslanec Špak a pripraví sa pán poslanec Schwarcz. Nech sa páči pán poslanec Špak. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Ja by som chcel poprosiť, aby na budúce 

rokovanie, kde si spomínal, že pripravia sa nejaké materiály a ukážeme ten dopad, tak ja 
by som chcel tiež takú tú tabuľku, čo sme dali dole teraz z toho plátna... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Mám ju dať naspäť? 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Nie, nechcem ju naspäť. Ja len chcem poprosiť, aby 

sme takú tabuľku ukázali aj náklady v MČ na mzdy ako stúpli za ostatné roky. Ďakujem. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja by som zareagoval 

na teba pán primátor. Niekoľko bodov. Prvý bod je, tak ako som povedal pred tým, to že 
bude menej peňazí neznamená, že sa musia brať tie peniaze v školstve. Máme množstvo 
iných riešení a možností, kde sa môžu ušetriť peniaze a kde tie peniaze nemusia ísť. Je to 
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samozrejme na dohode či už v rozpočte alebo niekde inde. To je prvá vec. A druhá vec. 
Myslím si, že nepoznáš kompetencie rady škôl. Rady škôl v tomto nemajú kompetenciu 
prijímať nejaké úsporné opatrenia. Môžu riešiť niečo na podnet zriaďovateľa. Ďalšia vec. 
Ďalšia vec, mám ešte 10 sekúnd, skúsim si spomenúť, ale chcel som 3 veci. Dobre, teraz 
si nespomeniem. Dobre. Ale minimálne tieto dve veci. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Kto chce hľadať riešenia, s nimi príde. Viete pán poslanec, ja som 

vás všetkých pozval na stretnutie rôznymi spôsobmi takmer 30-krát. Nikto z vás, ktorí tu 
kritizujete, ste nepredložili taký návrh, ktorý by mesto vyviedol vonku z tohto problému, 
ktorý tu máme. A to nie je len problém mesta prosím, si uvedomme, toto je problém celej 
krajiny. Ak sa dobre, mám nové informácie, v Prievidzi sa zvýšil odpad na 73 EUR  
na osobu. Tento návrh je takto nastavený. Nie sme ničím výnimoční, ale rútime sa naozaj 
do vážneho problému. Chápem, že to mnohým môže zvyšovať adrenalín a majú možno 
pocit mať sa z toho dobre a radosť. Ale na konci dňa bude trpieť obyvateľ. A nemyslíme 
si, že príde záchranný balík, ktorý nám spadne z pohľadu štátu v hodnotách  
desiatok mil. EUR. Ak príde pomoc, bude to možno 1-2-3 mil., ale nie 10-20-30. Prosím 
tú zodpovednosť v tejto chvíli máte vy. Ja ju nedokážem bez vás pretaviť. Ak sa tešíme  
z toho, aké budú musieť prísť opatrenia, naozaj zvážte vaše konanie prosím. Pán poslanec 
Schwarcz. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. No ja by som rád pripomenul, že jednak 

platy nerástli na školstve, platy rástli aj vo verejnej službe napr. aj zamestnancom úradu, 
to je jedna vec. Ďalšia vec, možno by bolo opäť dobré očistiť čísla tie, ktoré boli 
prezentované od transferov a keď sa budeme baviť o tom, koľko mesto dáva do škôl  
zo svojho vlastného rozpočtu, tak možno zistíme, že aj napriek tomu, že je to najvyššia 
rozpočtová položka, tak z vlastných peňazí mesta to určite nie je najvyššia rozpočtová 
položka. To je druhá vec. A tretia vec. Dobre, musím si dať Ginko prim... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Djordjevič. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Hej, zaujímavé je to aj na kraji tak rýchlo plynie čas, že dokonca 

ani počas predkladania návrhov primátorovi nebolo ako v rámci KSK umožnené, ale idem 
k téme vidím, že pán primátor sa mračí. Takže ctení prítomní a vážení televízni diváci,  
v prvom rade budem reagovať na pána Karaffu, na ktorého som sa prihlásiť nestihol, ale 
bude to myslené samozrejme aj na, myslím, že aj na pána Fedoročka a ostatných, ktorí  
v ostatnom období alebo v minulosti sa vyjadrovali k tomu, že by sa poslanci mali vzdať 
odmien. Podľa Rokovacieho poriadku zastupiteľstva mesta Košice je to možné a budem 
rád aj od dnešného dňa, aj do budúcnosti kto bude rád takéto populistické vyjadrenia 
dávať, že môže ísť príkladom a ukázať ako sa to robí a od ďalšieho mesiaca tak urobiť. 
Hej? Teraz nič osobne, ale veľmi radi a takto ľúbivo sa ideme teraz baviť alebo mi možno 
pán Karaffa to myslel trochu aj sarkasticky, že vzhľadom na to, že nebudú peniaze, tak to 
navrhol ako extrém, ktorý je samozrejme možný a legitímny, ale samozrejme ja osobne 
podporím do ďalšieho roku minimálne zmrazenie poslaneckých odmien vo výške roku 
2023. To mi príde ako racionálne a čestné voči obyvateľom mesta a platcom daní. Ďalej 
by som chcel v mojom výstupe uviesť na pravú mieru aj to a teraz nebudem osobný a 
nebudem hovoriť kto je z ktorého klubu, každý si to vie pozrieť, aj vážení televízni diváci, 
overiť na internete na stránke mesta, pomlčka lomítko poslanci, kto je odkiaľ, ale pán 
Schwarcz hovoril o výbere peňazí od ľudí, od rodičov. Ja osobne som za to, aby  
od zraniteľných skupín ako sú osamelé matky s deťmi, ktoré majú viac detí a teraz 
nehovorím o sociálnych prípadoch, za ktoré platí štát, teda Úrad práce sociálnych vecí 
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a rodiny, ale hovorím o pracujúcej chudobe. Áno, vážení, my s kolegami v Starom Meste 
sme za 3 mesiace dokázali takéto VZN-ko prijať a takéto rodiny podporiť myslím, že 
sumou, kto má príjem nižší ako 700, ale budeme aktualizovať, keďže nominálna mzda  
z roka na rok rastie, aj keď pri tomto vývoji ekonomiky taký optimistický nie som. No a 
tu ma napadá moja kolegyňa pani Mgr. Slivenská, ktorá sa tu dušovala, tuším to bolo  
pred rokom, že ona bude iniciovať pomoc týmto zraniteľným skupinám a teda pracujúcej 
chudobe. Nuž vážení prítomní a ctení televízni diváci, rok sa s rokom stretol a ani pán 
Schwarcz, ani jeho kolegyňa pani Mgr. Slivenská takýto návrh nepredniesli do tohto 
pléna a preto sa pýtam, že či páni poslanci dole a naozaj tu nejdem vyvolávať konflikt 
medzi klubom vaším a ostatnou časťou zastupiteľstva, ale trochu zamyslíte, že či chcete 
byť v tomto zastupiteľstve konštruktívny alebo robíte všetko pre to, aby mesto Košice 
kľaklo. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa, pán poslanec Schwarcz, pani poslankyňa 

Adamčíková, nech sa páči. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja si myslím, že konštruktívni byť nechcú, lebo 

keby chceli byť konštruktívni, tak by sa správali inak a možno chcú len dokázať to, že to 
teraz nefunguje za Polačeka a potom v 2026 prídu oni a zrazu to začne fungovať. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Lenže pán Polaček, nie pán Halenár. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Asi, toto chcú. Hej, už s tým majú nejaké 

skúsenosti. Čo sa týka toho môjho návrhu, ja ho v decembri navrhnem, lebo ide o nejakú 
sumu cca 500-600 tis. EUR...nechajte ma, prosím vás, dohovoriť... ide o nejakú sumu 
500-600 tis. EUR a aby ľudia, aby sme im ukázali, že sme s nimi solidárni, tak by sme  
za to mali zahlasovať všetci a možno by sa niektorým lepšie odôvodňoval, prečo 
zahlasovali za zvýšené poplatky. Možno by to bol pre niekoho argument, že vidíte, vám 
sme síce nič nedvihli, ale aspoň sme sebe zobrali a asi sme už z toho urobili dosť veľkú 
šaškáreň, veď aj dnes to bolo vidieť, že dosiahli nový vrchol, čiže ja v tom ako nemám 
problém aj takýmto návrhom pokračovať. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Len vás upresním, tie poslanecké odmeny sú v hodnote  

600 tis. EUR. 598 tis. 33 tisíc sú odmeny. Ale celé odmeny, celé odmeny. Pán poslanec 
Schwarcz má faktickú, aj pani poslankyňa Adamčíková. Nech sa páči. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Už mám slovo? Aha. Ďakujem veľmi pekne. 

Ja zareagujem najprv na Michala. Michal v predošlom zvyšovaní... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, ja si myslím, že máte na pána poslanca Karaffu 

reagovať. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Nie, pán poslanec Karaffa mal faktickú 

poznámku... 
 
p. Polaček, primátor mesta: ...sa ospravedlňujem. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. ...takže poprosím čas navyše. Ďakujem. Ja som 

pred rokom podporil, dokonca verejne som tu podporil a vyzval všetkých, aby hlasovali 
za zvýšenie poplatkov škôl, keďže sa naozaj 11 rokov nezvyšovali a tak isto som 
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neargumentoval sociálne odkázanými rodičmi, neviem, ste si ma asi s niekým zmýlili, 
pretože školské poplatky sú nastavené tak, že rodičia v hmotnej núdzi a sociálne prípady 
majú výrazné úľavy pri takmer všetkých druhoch poplatkov. To je prvá vec. A keďže ste 
spomenuli aj tie poslanecké odmeny, tak zareagujem aj na to. Ja sa nemám problém vzdať 
poslaneckej odmeny alebo podporiť návrh pána Karaffu, ak budeme mať k dispozícii 
služobné auto, kopírky, tonery, služobný telefón, kancelárske papiere a ďalšie veci, 
sekretárku, pretože neviem kto, koľko času a nákladov má spojených s výkonom 
poslaneckej funkcie, ale myslím si, že mnohí máme na úrovni týchto poslaneckých 
odmien. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Adamčíková. 
 
p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Ja by som chcela 

zareagovať na kolegu Karaffu. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Asi nie. 
 
p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Ale ja som sa prihlásila ešte keď bol Dominik prihlásený. Ale 

nemal faktickú? Dobre, beriem späť. Prihlásim sa ešte raz. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Kovačevičová. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Neviem, či sa možno asi poslanci niektorí nevedia alebo 

vedia, že mesto Košice je vôbec najväčším zriaďovateľom školských zariadení  
na Slovensku vôbec. V školstve u nás pracuje, keď som to teraz počítala, 3324 ľudí, ktorí 
sú priamo naviazaní na školské inštitúcie, v MŠ je to 1039, v základných ZUŠ-kách, 
CVC, jazykových školách dokopy 2285 ľudí. Čiže mesto Košice je najväčší 
zamestnávateľ, zriaďovateľ. Samozrejme legislatívne zmeny boli minulý rok, majú dopad 
na rozpočet tohtoročný. Pred tým sa nedajú zatvárať oči. Sú ďalšie energetické náklady a 
tak isto povedzme si pravdu, rušenie, optimalizácia v tomto školskom roku je ani 
nemožná, pretože tie deti, žiaci, tieto školské zariadenia navštevujú. Ak by aj k niečomu 
mesto malo pristúpiť, predsa musí vyradiť tieto školské zariadenia zo siete atď., čiže nejak 
technicky teraz polemizovať o tom, že niekoho zrušíme alebo ohrozíme, asi technicky nie 
je možné, ale je ja to stále cítim to ekonomickú schizofréniu, pretože v predchádzajúcom 
bode ideme urobiť sekeru 5 mil. EUR, doplatiť z podielových daní a teda tu ideme navýšiť 
1,7 mil.? No kde tie peniaze skončia? No samozrejme v odpadoch pokiaľ toto 
nenapravíme alebo nebudeme eliminovať rozsah služieb. Len toľko. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ja len naviažem na pani poslankyňu, áno, ak by 

sme sa chceli rozhodnúť o rušení škôl, tak urobíme to asi k 1. septembru, respektíve  
ku koncu júnu, kedy končí školský rok a možno ešte jedno. Neviem, či si to uvedomujú 
poslanci, tak skúsim to vysvetliť. Týchto 1,7 mil. EUR nerieši problém v našom školstve 
a v našich školách. Stále ten rozdiel verejných financií v našom meste smerom k školstve 
bude proste príliš veľký deficit, tzn. týmto uznesením alebo týmto VZN nevyriešime 
problém v školstve. Keď len mzdy išli o 10 mil. EUR, energie o X mil. EUR,  
1,7 mil. EUR nevyrieši problém v školstve. Problém v školstve vyrieši nasledujúci bod. 
Pán poslanec Schwarcz a pán poslanec Lӧrinc. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja opäť pripomeniem, že sa nebavíme  

o deficite v školstva a o deficite v rozpočte a tento deficit nemusí byť premietnutý práve 
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do školstva. To je prvá vec. A druhá vec, zareagujem na pani Kovačevičovú, spomínala 
optimalizáciu a podobné veci. Nuž, aj to je jedna z ciest a možno keby sme mali koncepciu 
vzdelávania pri najvyššej rozpočtovej položke, po tejto koncepcii voláme 4 roky, tak by 
sme mohli aj optimalizovať a znižovať náklady, ale nie takýmto spôsobom, ako sa to teraz 
prezentuje. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lӧrinc. 
 
p. Lӧrinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Budem reagovať na pani Kovačevičovú. Vy ste 

tak isto štatutárka a poznáte zákon o rozpočtovníctve a k tým odpadom, keď sa vyjadrím 
a možno aj na pána kontrolóra, mne na úrade ako štatutárovi nedovolia podpísať niečo, 
keď nie objednávka, potom na to faktúra a nemôžem podpísať objednávku na niečo, čo 
nemám kryté v rozpočte. Čiže pán kontrolór, vysvetlite mi ako je možné, že my dlhodobo 
tu podpisujeme väčšiu objednávku pre KOSIT ako máme určené v rozpočte. Lebo podľa 
mňa je to protizákonné. A k školám. Ja by som práveže uvítal tú debatu, aby tu bola 
debata o školách, lebo ja osobne viem o školách, ktoré majú boli projektované na 1200 
detí a momentálne  ich navštevuje 250-300 a 200 m vzdušnou čiarou je ďalšia škola. Tie 
budovy opravujeme, potom dávame fotky, akí sme skvelí, že opravujeme, vykurujeme. 
Čiže by bolo načase sa baviť o racionalizácii, akoby to malo vyzerať, lebo aj predvčerom 
bola reportáž v televízii Markíza, že sa narodilo historicky najmenej detí cez leto  
za posledných 10 rokov. Čiže detí nám ubúda, my potrebujeme racionalizovať tie budovy. 
Nepomôže to teraz, ale poďme sa o tom baviť, lebo nebude to ľahký proces a nebude 
ľahké rozhodnutie. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec, ja vás nebudem urážať, ako vy mňa 

urážate na sociálnych sieťach i v tejto chvíli, ale prosím, rozpočet hovorí o tom, ktorý bol 
schválený v tomto MZ, koľko peňazí máme vložiť do odpadového hospodárstva. Čiže vy 
ste vedome, ktorí ste hlasovali, sme rozhodli tak, že tú službu chceme v hodnote  
X mil. EUR. O tom rozhoduje rozpočet. Výdavkovú časť sme nastavili, len sme nedotiahli 
príjmovú časť. Pán poslanec Djordjevič. 

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Samozrejme, že ak by mal faktickú, by som nemohol reagovať  

na pána poslanca Lӧrinca, ale keďže spomenul niečo vo svojej faktickej poznámke, tak 
spomeniem aj niečo k tomu. V prvom rade áno, pán Lӧrinc povedal v úvode svojho 
diskusného príspevku, že prečo si mesto objednáva viac ako vyberá. Svedkovia 
včerajšieho stretnutia, kde boli pozvaní všetci demokraticky zvolení predstavitelia mesta 
Košice a prišli tam až siedmy a ostatní teraz mi vedia byť za svedkov, som to to isté 
povedal aj ja pánovi primátorovi, ale verte mi páni a hlavne pani starostovia, ktorí ako 
pán Ihnát hovorí, sú v prvej línie sú bití, že tieto služby, ktoré by sme si objednali  
za peniaze, ktoré vyberieme, by sa vám veru nepáčili. To je môj súkromný názor. Ďalej 
sa chcem ospravedlniť pánovi poslancovi Fedoročkovi, keďže som v ostatnom diskusnom 
príspevku spomenul, že aj on hovoril o znižovaní alebo vzdania sa odmien, sme si to 
vydiskutovali a teda on hovoril o len o znížení platu primátora, teda o tom navýšení a teda 
beriem späť, takže len pre pána Karaffu a ostatných si neviem spomenúť, ale nech to platí 
a naozaj dokážme to. Pán Schwarcz mi dal dobrý nápad, lebo hovoril aj jeho sekretárkach, 
aj o kopírkach, aj o iných de facto vymoženostiach v prípade, že by sme sa vzdali 
poslaneckých odmien, teda ak by sme si, opäť spomeniem, demokraticky v tomto pléne 
odhlasovali vzdanie sa poslaneckých odmien, ale spomeňme si na časy a myslím, že to 
bolo celkom správne a hlavne pre poslancov, ktorí vykonávajú svoj mandát v Starom 
Meste, kde sa platí za parkovanie, kedy poslanci mali parkovacie karty až sa pán Ihnát 
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demonštratívne vzdal, ale on inak vrátil aj výložky kapitánske po tom, čo pán Danko 
prijal túto čestnú funkciu, ale ja to hovorím teraz s plnou vážnosťou, že poslanci Juhu a 
Starého Mesta, keď vykonávajú svoj mandát a ja idem naozaj nestíham pešo  
na Kováčsku, pardon autom, teda keď idem autom na Kováčsku vykonávať svoj 
poslanecký mandát, tak ako správne pán Schwarcz hovorí, tak platím za parkovné  
po zľave 1,90. A kto neverí, ukážem mu moju aplikáciu buď ParkDoc alebo Easy Park, 
že už v aktuálnom mesiaci, ktorý neskončil, som minul viac ako 60 EUR za parkovanie. 
To je aj pre tých vážených televíznych divákov, ktorí na nás nadávajú, aké sme drahé 
parkovanie dali. Nuž platím aj ja. No a na koho som zabudol? Aha, na pána Schwarcza, 
nepočúval ma veru, tak sa počúvajme, lebo ja som nehovoril o sociálnych prípadoch, ja 
som to vyslovene povedal, že sociálne prípady rieši Úrad práce alebo štát, ale ja som 
hovoril o pracujúcej chudobe. To je o ľuďoch, ktorí zarábajú 700 až 800 EUR a naozaj aj 
tieto poplatky, ktoré sú aktuálne, sú veľmi pre nich ťažko platiteľné. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Adamčíková. 
 
p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Ďakujem. Ja by som len chcela zareagovať na kolegu 

Djordjeviča, keďže spomínal, že sme sa nevenovali tejto téme ako sú osamelé matky a 
ľudia v hmotnej núdzi, teda rodičia v hmotnej núdzi, tak chcem povedať iba to, že  
na komisii sociálnej táto téma bola otvorená, ibaže to nie je téma len pre sociálnu komisiu, 
tak kolegyne zo sociálneho mali konzultovať túto tému s odborom školstva a zatiaľ výstup 
nemám. Takže aby si si nemyslel, že sme to nechali zapadnúť prachom. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Zareagujem a opäť nebudem 

uvádzať klubovú príslušnosť daných poslancov, ale ako pre svojom predošlom práve pani 
kolegyňa Adamčíková spomenula a veľmi správne, že aj touto problematikou a teda 
prešiel rok podotýkam a aj pre televíznych divákov, že prešiel rok a tieto komisie boli 
nečinné a teda spomenula aj komisiu školstva a pošepkajte mi, lebo nemám prehľad  
o všetkých predsedov komisií, kto je teda predseda komisie školstva? Aha, vraj pán 
Schwarcz. Tak, ako hovoril Matlock v jednom seriáli, nemám ďalšie otázky. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník, nech sa páči. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Ďakujem možno aj môjmu predrečníkovi 

pánovi poslancovi Djordjevičovi aj pre vás všetkých. Naše zastupiteľstvo má 14 komisií, 
14 odborných komisií, v ktorých máme neposlancov, odborníkov z rôznych oblastí, ktorí 
majú tomuto zastupiteľstvu pri jeho zodpovednom rozhodovaní sa radiť. Zároveň viac 
ako 1/3 tohto zastupiteľstva patrí ku klubu, ktorý je dnes viac-menej ticho a z tohto klubu 
6 komisii, tzn. tento klub má najviac predsedov komisií, spadá do jeho poslaneckej 
pôsobnosti. Medzi týmito komisiami sú finančná, pre školy vzdelávanie, šport, životné 
prostredie, verejný poriadok, sociálna a bytová a komisiu pre deľbu pôsobnosti medzi 
mesto a MČ. V apríli tohto roka sme po niekoľkomesačných rokovaniach schválili 
kompromis o rozpočte na tento rok. Počas tohto schvaľovania aj na minulom zasadnutí 
som vás kolegovia na to upozornil, som vás prosil, že skúste sa porozmýšľať hlavne  
vo svojich komisiách, ktoré výdavky by ste škrtli. A tak ako povedal môj predrečník,  
za pol roka predsedovia napr. týchto 6 komisií, aké konkrétne návrhy prišli na škrtanie 
výdavkov. Keď tu pán poslanec Schwarcz volá po politike v rámci vzdelávania a na túto 
tému sa so mnou opakovane rozprával, aké uznesenie prijala k tomu prijala komisia? Aké 
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uznesenie s návrhom na to, aby toto zastupiteľstvo schválilo financovanie a vypracovanie 
takejto koncepcie, predložil pred toto zastupiteľstvo? Aké uznesenie na úsporu predložili 
títo predsedovia komisií. A ja som konečne rád, že sa ozval predseda tohto klubu. Pretože 
doteraz je ticho. Tento klub, aj niektorí iní poslanci, nepredkladajú žiadne návrhy na to, 
ako z tejto krízy von. Tento klub iba mlčí a tvári sa, že keď neprijmeme žiadne z týchto 
navrhnutých riešení, ktoré už dnes idú pod ten limit, aby sme zachovali štandard, tak že 
to je výsledok. To je to zhorenisko, na ktorého čelo sa asi chce o 3 roky predseda tohto 
klubu postaviť a povedať, že takto to bude vedieť robiť lepšie. Ale možnože nie, možnože 
sa mýlim a možnože moji kolegovia sa konečne prebudia k zodpovednosti a budem počuť 
aj od predsedov týchto komisií zodpovedné návrhy. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Kundrát, procedurálny. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Dávam procedurálny návrh na ukončenie diskusie 

bez možnosti prihlásenia s tým, že dobehnú súčasne prihlásení. Ďakujem. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 16 -  za: 20, proti: 12, zdržali sa: 6 
 
p. Polaček, primátor mesta: O faktických reč nebola, čiže faktické prechádzajú a pôjdu ďalej. 

Čiže nech sa páči, pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja by som 

zareagoval na pána viceprimátora. No, poprosím, pozri si zápisnice z komisie pre školy, 
vzdelávanie a mládež, koľkokrát sme tam riešili koncepciu. Boli sme dohodnuté aj  
s pánom riaditeľom magistrátu, že v júni 2023 zvolám komisiu vyslovene k tomu, aby 
sme sa bavili o koncepcii. Je tak. Bol požiadaný myslím, že to mám aj v SMS, že je 
hektické obdobie, aby sme to presunuli na jeseň. Súhlasil som, pretože naozaj sme chceli, 
aby tam bol aj zástupca strategického, aj ďalší ľudia, ktorí do toho majú čo povedať. No 
neviem, ja mám mať väčší záujem na tom, aby tá koncepcia bola ako vedeniu mesta? Je 
to podľa teba v poriadku? Ja nie som zamestnanec magistrátu. Ja keď raz prijmem 
uznesenie a 3 roky počúvam, že prosím, nedávajme to tak natvrdo, lebo nemáme kapacity, 
nemáme ľudí, tak nám to urobiť i napriek tomu a urobiť zle oddeleniu školstva? Tak si 
predstavuješ? Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa sa pripraví, má faktickú a medzitým ešte ja 

som chcel jednu vec zareagovať. Ja som si teraz pozrel ako hlasovali komisie. Pán 
poslanec Schwarcz, ste predsedom Komisie školstva pre školy, vzdelávania a mládež? 
Asi áno. Tu mám napísané, komisia súhlasí s predloženým materiálom a odporúča ho 
Mestskému zastupiteľstvu v Košiciach prerokovať a schváliť. Preboha, keď ste 
predsedom tejto komisie, prečo robíte obštrukcie. Ale budem pokračovať. Pán predseda 
finančnej komisii pán poslanec Matoušek, finančná komisia, komisia odporúča MZ 
predložený materiál prerokovať a schváliť. Dokonca s pripomienkou, čakám, či prídete  
s týmto uznesením, lebo máte úlohu z tejto komisie, ktorá hovorí o tom, že v bode 32 
§ 16 ods. 4 máte navrhnúť  výšku mesačného príspevku na režijné náklady  
pre stravovanie detí a žiakov. Načo máme komisie, načo tieto komisie sú poradným 
orgánom zastupiteľstva, keď základné veci si nerobia a aj proti uzneseniu ďalej idú. Nie 
je to zbytočné? Načo nám je to? Tam sa hráme na odborníkov a tu sa hráme na politikov? 
Odborníčka, politička, odborník, politik? Nie je vám to trápne? Pán poslanec Karaffa. 
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p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne za slovo. Ja budem reagovať  
na pána námestníka, lebo na neho som bol prihlásený a v zásade sa to aj zhoduje s tým, 
čo ste hovorili vy pán primátor, no ani im to nie je trápne. Majú komisie, ktoré 
neprerokujú návrhy, respektíve ktoré ak návrhy aj schvália, tak sa tým vôbec neriadia. 
Proste majú z toho zábavu a je to veľmi smutné. Tento, teda minulý týždeň ste nám 
predložili návrh na zmenu počtu MČ, ktoré neprešli ani komisiou, ktorú vedie váš kolega 
pán poslanec Vrchota. A jednu vec si asi celkom neuvedomujete, že každý mesiac 
dostávajú MČ nejaký príspevok od mesta. Taká MČ Sever dostala v septembri MČ časti 
veľké finančné problémy a to si asi neuvedomujete a možno si to neuvedomujú ani vaši 
kolegovia, ale tie MČ nebudú mať potom ani na tie odmeny a navýšené platy starostom 
a odmeny poslancov. Lebo to takto pôjde. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič, faktická. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne za slovo pán primátor. Musím 

to tak šikovne vymyslieť, keďže je diskusia už zavretá a reagujem samozrejme  
na predrečníka, tak vás poprosím, vy viete vstúpiť do rozpravy, budem mať 2 otázky  
do pléna a to je, že koľko ide momentálne ročne na platy už učiteľov a školských 
zamestnancov, resp. zamestnancov v školských zariadeniach. Nemusíme teraz exaktné 
číslo uviesť, ale aspoň sa bavme, aby aj vážení televízni diváci mali predstavu koľko je 
to miliónov, hej a to je teda otázka číslo jedna, koľko ide na platy učiteľov a zamestnancov 
školských zariadení. A druhú otázku teda mám, koľko išlo miliónov ročne, teda koľko 
išlo na opravy škôl v roku 2022, prípadne a teda aj z celého školského majetku a prípadne, 
keď je to niečo zosumarizované, aj v roku 2023. Nech si tu každý uvedomí. Áno, 
samozrejme, tak ako píše sa v diskusiách a ja sa s týmto názorom občanov stotožňujem, 
netreba ťarchu prenášať na občana, ale povedzme si tieto čísla prosím. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Vaša otázka je jednoduchá, pretože to bolo vysvietené pred malou 

chvíľkou. Na mzdy na školách v roku 2024 pôjde 46,3 mil. EUR, mzdy našich v školách. 
V roku 23 to bola suma 41,2 mil. EUR, pričom nárast 5,1 mil. EUR je preto, pretože 
vyššia kolektívna zmluva, ktorá bola schválená vládou v roku 2022 nastavuje 
predpoklady tak, že sme povinní zvýšiť mzdu. Zvýšili sa im mzdy v januári a v septembri 
a tento nárast je kopírovaný do roku 2024. Teda mzdy v školstve 46,3 mil. EUR, tzn., že 
sme ešte nič neopravili, nič nekúpili, nikoho nič nenaučili, lebo nie je kde. Infraštruktúra 
je v tejto chvíli bez energie a bez ostatného. Pán poslanec Lӧrinc, nech sa páči. K otázke 
telocvične, nerozumiem. Opravy? V miliónoch. Pán poslanec Lӧrinc. 

 
p. Lӧrinc, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Napriek tomu, že som ticho, pán námestník 

stále máte snahu byť osobný a s pánom primátorom tu si vybavovať nejaké osobné spory 
a možno to neprispieva konfliktovej atmosfére, možno preto aj dopadli všetky tie 
hlasovania ako dopadli. Mali by ste si vstúpiť do svedomia v prvom rade, lebo  
na Lӧrincovom hlase to nepadá ani nestojí. Tu hlasovalo viacej poslancov proti vášmu 
uzneseniu ako za. Čiže prosím, vyčistite si najprv chlievik a podstatné, čo chcem povedať 
je, že ja som si na rozdiel od vás neurobil zo svojich úst zadnicu, citujem, obchodná 
politika KOSIT-u je zameraná proti Košičanom. Ak nechce mesto poškodiť obyvateľom 
mesta a regiónu, nech hľadá spôsob ako cestou dohovoru znížiť ceny za odpad. Tento 
krok mesta je pre nás poslancov varovným prstom, aby sme rozhodujúci balík akcií 
nepredávali. Vysvetľuje pán poslanec Jaroslav Polaček, že nakladanie s odpadom má byť 
v prvom rade službou občanom ... 
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p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, váš čas vypršal. Pán poslanec Schwarcz môže dočítať 
vašu správu. 

 
p. Lӧrinc, poslanec MZ: To ste povedali v 2017. Teraz sedíte tam hore a otočili ste o 180 

stupňov. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. No ja by som na margo tých komisií. 

Komisia je poradný orgán zastupiteľstva. Ja ako predseda komisie mám komisiu zvolať 
a dostať sa k tomu, aby komisia prijala uznesenia najmä k materiálom, ktoré budú 
prerokované na zastupiteľstvo. To sa udialo. Každý poslanec dostal stanoviská komisii 
a to je asi celé. Ani ja nie som pri mojom hlasovaní ani pri diskusii viazaný stanoviskom 
komisie, tak ako nikto iný. Je to poradný orgán. Lebo ak chceme ísť takýmto smerom, 
poďme sa pozrieť na všetky stanoviská všetkých komisií pri všetkých hlasovaniach a 
potom sú zbytoční poslanci, potom sa môžeme riadiť len stanoviskami komisií. Zároveň 
komisia prijala niekoľkokrát uznesenie, že do rozpočtu je potrebné naliať mnoho  
mil. EUR. Tieto uznesenia na školstvo, tieto uznesenia vás nejako nezaujali. Takže asi 
toľko k tomu. Ďakujem veľmi pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek, predseda finančnej komisie, nech sa páči, 

máte slovo. 
 
p. Matoušek, primátor mesta: Pán primátor, preboha, vám to nie je trápne predkladať tento daný 

materiál, keď vám MR neodporučila predkladať tieto dané materiály? 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nie je mi to trápne, pretože MR je politický orgán, ale vy predsedáte 

odbornému orgánu. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Aha... si vysvetľujete podľa toho, ako vy chcete, hej? To znamená, 

MR je vaším poradným orgánom a vám odporučil nepredkladať tieto materiály. Napriek 
tomu ste to teraz tu urobili. To znamená, že najprv si urobte doma poriadok a potom 
urážajte ostatných predsedov komisií. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nemyslím si, že urážam predsedu komisie, keď ho vyzývam, aby 

sa riadil stanoviskám komisie, ktorej predsedá, lebo potom nepredsedajte, keď jej 
nedôverujete a máte problém so závermi. Normálne sa vzdajte predsedníctva, buďte 
obyčajným členom a dajte tam takého člena, ktorý sa vie stotožniť so záverom. Rozumiete 
o čom vám rozprávam? Toto je ten problém. Ale prihlásiť sa už neviete. Nevie sa prihlásiť 
pán Matoušek, či vie sa? Máme faktickú? Nech sa páči, máte slovo. Neviem, nie som si 
istý. Nie, zastavené je. Takže nič. Pán poslanec Berberich pokračuje. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem pekne za slovo. Keďže sa 

bavíme o školskom VZN-ku, pokiaľ viem, tak schválením tohto VZN by sme dostali 1,7 
navýšením tých poplatkov. Ešte mám takú otázku, že koľko nám bude chýbať budúci rok 
v školstve? Keď som si dobre zapamätal, 11? To číslo...  

 
p. Polaček, primátor mesta: Minimálne sa rozprávame o 8 mil., ktoré doplatíme z rozpočtu. 

Keď to takto zjednoduším. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: V podstate by som sa chcel opýtať pána 

kolegu Schwarcza, lebo on vravel, že prečo to premietame do školstva tie peniažky, ktoré 
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chýbajú. Tak ja súhlasím, nepremietajme ich do školstva, ale vraveli ste, že to nie sú 
školské peniaze, ale peniaze z rozpočtu. Takže mňa zaujíma, kde tie peniaze, ktoré  
z rozpočtu dáme do školstva, z ktorej položky pôjdu. Skúste mi to povedať, aby som sa 
vedel potom dobre rozhodnúť pri hlasovaní, hej. Čiže skúste mi povedať, kde tie 
peniaze...školstvo bude fungovať, ale čo fungovať nebude? Kde tie peniaze budú chýbať 
inde? Nebudeme robiť cesty? Nedáme do sociálneho odboru? Kde nedáme? Skúste mi to 
povedať a skúste to vysvetľovať potom aj svojim voličom. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, my nebudeme nielenže robiť cesty, my nebudeme 

vyvážať odpad a nebudeme riešiť ani školstvo, lebo nám bude chýbať nie 1,7 mil., ale  
8 mil. EUR do školstva. Pán poslanec Schwarcz, nech sa páči. Ale nemôže, lebo faktické 
sú  zrušené, takže pani námestníčka. Pani námestníčka, nech sa páči. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta:  Ďakujem pekne. Ja chápem, celkom  rozumiem 

tomu...neviem, či ma počuť, lebo sama sa nepočujem...rozumiem celkom tomu, že 
poslanecký klub Košický klub sa drží filozofie čím horšie, tým lepšie, takže...Ďakujem 
pekne, takže skúsim ešte raz. Rozumiem celkom tomu, že poslanecký klub Košický klub 
sa drží filozofie, čím horšie, tým lepšie, potrebuje si naháňať politické body do najbližších 
volieb, takže to nastavenie nejak, ako aj celkom beriem, ale nerozumiem niektorým 
príspevkom členov tohto poslaneckého klubu, dnes konkrétne príspevku samotného 
predsedu pána Lӧrinca, ktorý povedal, že je potrebné racionalizovať školy, pretože ich 
máme veľa, máme ich blízko seba a nemáme v nich dosť žiakov. Nie sú tomu ani 3 týždne, 
čo medializoval zámer, víziu vzniku nového školského zariadenia v MČ, kde je pán 
Lörinc starostom. Tak ja už teraz asi celkom neviem, že asi nerozumiem myšlienkovým 
pochodom poslaneckého klubu Košický klub alebo možno rozumiem? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Teším sa na príhovor pani poslankyne Blaškovičovej. 
 
p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Ďakujem pán primátor. Myslím, že mi zavaríte vždy takýmto 

úvodom. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Sa ospravedlňujem. 
 
p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Ale neviem, či sa naozaj budete tešiť, lebo chcem hovoriť  

o tom aj spomenúť, že to, čo spomínali kolegovia z roku 2017, áno, bolo to tak. Ten 
pohľad, keď sa sedí dole a pohľad, keď sa sedí hore je o inom, je o inej zodpovednosti, 
pretože tu dole je to kolektívna zodpovednosť. Nás je 41 a uznesenia podpisujete vy. 
Takže tak ako ste... 

 
p. Polaček, primátor mesta: ...zjavne nebudem mať aké. 
 
p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Neviem, aké budete mať vyjadrenie, ani ohodnotenie, ani  

od 1 do 5, ani od 1 do 10, ale je pravdou, že tie obvinenia, čo zaznievajú medzi riadkami 
alebo priamo o nechcem povedať rozkrádaní, ale zlom gazdovaní, zlom šetrení, v zlom 
rozdeľovaní, toto sme tu počuli a budeme to počuť, ja si myslím, v každom jednom 
zastupiteľstve a bude to úplne jedno, či to bude o 3 roky alebo o 7 rokov, či to bolo  
pred 10 rokmi. Je to akoby úloha opozície. Ale niekedy tá úloha opozície je naozaj 
schizofrenická, presne tak ako to pomenovala pani starostka. Viete, ja mám z toho strašne 
zlý pocit, lebo na jednej strane sa schovávame za nejaké rozhodnutia klubov, na druhej 
strane sme tu aj každý sám za seba. Ja si myslím, že tu nie je 41 hlúpych ľudí, ktorí si 
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jednoducho neuvedomujú, ak neschválime vyrovnaný rozpočet, čo všetko tomuto mestu 
hrozí. Prepáčte, ja som človek, ktorý toto mesto má rád, ale ja mám rovnako rada tých 
ľudí a tú kultúru a rovnako mi záleží na tom, aby v meste bolo čisto, aby deti chodili  
do škôl, kde ich učia vzdelaní a schopní a spokojní učitelia, ale to nemôže byť o tom, že 
my tu máme 14 komisií a máme oblasti, ktoré máme radi a na ktorých nám záleží a  
na ostatné sa môžeme totálne vykašlať. Ako ja budem tým ľuďom zdôvodňovať, konečne 
sme čosi naštartovali v tej kultúre, beží nám K13, super, v Kunsthale sa dejú veci, áno 
máme víziu, máme stratégiu kultúry. Nič z toho nebude, lebo dotácie pôjdu do hája, 
kultúre dotácie pôjdu do hája v športe. Ja som zvedavá, koľko je tu tisíc športovcov? 
Myslíte si, že každý jeden z vás bude chváliť, super, že ste nám nechali odpad na 0,6 EUR 
na deň, ale my nemôžeme robiť nič, my nemôžeme športovať, my sa nemôžeme 
aktivizovať, my pôjdeme do hája proste všetky naše snaženia, úspechy. Jednoducho  
z toho nič nebude. Fakt si neuvedomujeme, že všetko súvisí so všetkým? Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Krcho, nech sa páči. 
 
p. Krcho, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Úvodom by som mal takú prosbu  

na kolegov, skúsme byť neosobný a neútočme na veci, ktoré boli kto kedy čo povedal 
alebo ako pracuje, či vo svojej MČ alebo na magistráte. Viem, že to je taká možno utopia, 
ale mala som za potrebu a to povedať, aby sme sa venovali ozaj tej práci, na ktorú sme 
boli zvolení. Ku kolegovi Lӧrincovi, neviem, ak som správne pochopil a práve 
námestníčka to povedala, že v podstate áno je potrebné rušiť alebo racionalizovať, to je 
lepšie slovíčko, tie školy a školské zariadenia, lebo ich je budovy sú socialistické, tak ako 
bolo povedané pre 1200 žiakov, je ich tam 200, tzn., že je potrebné urobiť nejakú reformu 
školstva v meste Košice. Predpokladám, ak to správne chápem, tzn. teraz sa hlasuje 
o VZN o zvýšení, ktoré by malo priniesť nejakých 1,6 mil. EUR. Dávnejšie a po čase aj 
v tomto roku, aj minulý rok sme riešili problémy aj v iných mestských podnikoch ako je 
dopravný podnik. Spomeniem aj odpady, respektíve správa mestskej zelene a stále bolo 
tvrdené, prikryme sa takou perinou akú máme, tzn. ak dopravný podnik, ak mesto Košice 
nemá finančné prostriedky pre dopravný podnik, tak je potrebné racionalizovať dopravný 
podnik, tzn. obmedziť prevádzku MHD, zvýšiť sadzbu ziskov. Toto všetko sa udialo 
a myslím si, že ľudia nie sú spokojní, ak k ničomu to neviedlo, len k nespokojnosti. A 
finančné prostriedky možno sa ušetrili, ale výsledok je taký, že občania sú nespokojní a 
to vidíte dennodenne aj na sociálnych sieťach alebo aj v médiách, že ten dopravný podnik 
nefunguje tak ako by mal, respektíve tak ako by si to akoby si ho občania zaslúžili, akoby 
mal fungovať v 2. najväčšom meste na Slovensku. To isté by som povedal aj  
pri odpadoch. OK, keď vyberieme 13,5 mil., tak si teoreticky máme objednať služby  
za 13,5 mil. Takto to bude vyzerať. To nie je problém nastaviť. Uvidíme, čo to prinesie  
v roku 2024. Ale v poriadku, tak isto nemožno všetko hádzať na našich občanov, že  
za všetko musia platiť oni. Ale ten dôsledok bude citeľný a viditeľný. Podotýkam citeľný 
viac. Správa mestskej zelene, tak isto OK, keď nemáme finančné prostriedky, budú 
musieť byť obmedzenia aj Správy mestskej zelene. Nebude sa toľko kosiť, obmedzia sa 
služby, tak isto bude úspora na financiách, lebo nemáme na to. Nemáme na to finančné 
prostriedky. A keď takto by som išiel aj BPMK, no nebudeme opravovať byty, nebudeme 
sa starať o naše zariadenia, nebudeme rekonštruovať školy, školské zariadenia, ktoré sú 
v správe bytového podniku, lebo nemáme na to peniaze. Poprosím ešte minútku. 
A vraciam sa na záver k tomu, že keď je to tak, ... 

 
p. Polaček, primátor mesta: ... pán poslanec, ak nemáte žiaden návrh, je mi ľúto, ale mali by 

sme dodržať rokovací poriadok. Diskusia je uzavretá, čiže neviem to nejak inak vyriešiť. 
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Vyčerpali sme diskusné príspevky. Povedali sme si ako hlasovali komisie u pána 
Matoušeka finančná, i u pána Schwarcza, všetci boli za a teda poprosím návrhovú 
komisiu, aby komisie boli prijali kladné závery, áno ďakujem a poprosím návrhovú 
komisiu o návrh na uznesenie. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje zmenu Všeobecne záväzného 
nariadenia mesta Košice č. 237 o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu nákladov 
v školách a v školských zariadeniach, ktorých zriaďovateľom je mesto Košice podľa 
predloženého návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 17 -  za: 15, proti: 16, zdržali sa: 7 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Toto VZN nebolo prijaté. 

- - - 
 
Bod č. 3 
Návrh zmien Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice č. 132 o miestnych daniach 
 
p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať bodom č. 3, ktorým je Návrh na zmien VZN 

mesta Košice č. 132 o miestnych daniach. Nech sa páči, otváram rozpravu. Nech sa páči 
pán námestník. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem za slovo. Ja by som chcel poprosiť, ak môžem, 

pána poslanca a predsedu finančnej komisie pána Matoušeka, nakoľko mali sme aj osobné 
rokovanie a na túto tému prebehli aj stretnutia, ako pán primátor povedal, opakované. Ja 
sa chcem opýtať, či je nejaký návrh, či už z jeho strany, zo strany finančnej komisie alebo 
zo strany klubu, ktorého je členom, ako v tejto otázke postúpiť ďalej, či je tu nejaký 
kompromisný návrh alebo iba opäť niečo odmietneme a neposunieme sa ďalej a bude 
nám chýbať neschválením tohto VZN cirka 18 mil. EUR a potom akákoľvek diskusia  
o investíciách do škôl alebo do čohokoľvek iného je zbytočná. Ja poviem, v Amerike  
na to majú výraz, volá sa to shutdown, government shutdown, keď sa neschváli 
financovanie na už schválené výdavky, tak 90 % americkej vlády a všetkých tých úradov, 
národných parkov atď. sa musí zastaviť, zamestnanci nejdú do práce, nedostávajú 
peniaze. My sa tu dnes nebavíme o tom, že ideme a priori navyšovať služby, my sa tu 
bavíme o tom, ako mesto Košice môže vykryť finančne existujúce služby, ktoré má. Už 
som to spomínal niekoľkokrát. Neprišli tu konkrétne, exaktné a drastické návrhy, ako 
ušetriť mil. EUR, aby sme nemuseli robiť toto zvyšovanie. Štát nezodpovedný nás tlačí 
do zodpovedného riešenia, zvýšenia týchto daní. Máme tu návrhy a máme tu verzus 
kritiku a mlčanie. Máme tu zodpovednosť verzus vyplakávať. Ja si pamätám rok 2019, 
keď starosta istej nemenovanej MČ prišiel za vedením tohto mesta a povedal, že má málo 
peňazí na to, aby jeho MČ mohla fungovať. Následne toto zastupiteľstvo pri schvaľovaní 
zmien, aj rozpočtu, aj daní, schválilo tejto MČ viacej peňazí, aby bolo vyfinancované, tie 
nároky. Dnes je mnohými z vás táto MČ dávaná za vzor, ako sa im darí, akí sú úžasní. 
Ale to, že v roku 2019 sa tu vyplakávalo, že nie je na krytie výdavkov, na to sa už akosi 
zabudlo. Mesto nemá iné prístupy, ako môže riešiť chýbajúce výdavky. Ale ja nepočujem 
ani iné návrhy. Ďakujem. 
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p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nasleduje s faktickou poznámkou pán poslanec 
Matoušek. 

 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Pán námestník, ďakujem veľmi pekne  

za pekný predslov k tomuto všetkému, ale keď ste počúvali predchádzajúce výstupy pána 
primátora a hlavne ten jeho záver, keď je už uzavretá diskusia, do ktorej už nemôžeme 
vstupovať z jeho strany a keď mu MR dá odporúčania, aby nepredkladal tieto dané 
materiály, že nie sú prerokované dostatočne a nie sú akceptované žiadne protinávrhy, 
ktoré boli dané viackrát, tak čo chcete ako od nás? Máme súhlasiť s tým, čo chce 
nedemo..., nie že nedemokratická, ale čo chce pán primátor pretlačiť za každú cenu?  
Na druhej strane, keď sa tu pozriem, my sme tu len 14 zo 41 a je zjavné, že nie len my 14 
máme určitý problém s presadzovaním určitej vôle primátora v rámci tohto zastupiteľstva, 
ale aj ďalší kolegovia, ktorí tu sedia vedľa, majú s týmto problém, ako presadzujete tu 
svoje veci a neurobí si najprv poriadok doma, to znamená, neurobí tu koncepciu, ako tu 
hovoril kolega, nedá vypracovať koncepciu a stratégiu rozvoja školstva. Ako som 
povedal, nie je pripravený komplexný materiál. 

  
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Čas. Pán poslanec. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Prihlásim sa opätovne. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Djordjevič. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pani námestníčka. Sekundu, 

lebo som finalizoval čísla, aby som sa vyjadril exaktne pred kamery aj pred váženými 
televíznymi divákmi. Bola spomenutá doprava a jej obmedzenie. Čiže, za spoločnosť 
alebo neviem alebo za svoju osobu, ale za spoločnosť DPMK, a. s., môžem povedať, že 
sme na obmedzovanie liniek pripravení. To znamená, pripravení teoreticky. Ja verím 
tomu, že nie prakticky, lebo vážení a opäť starostovia. Pán Ihnát bol jeden z prvých, ktorý 
mi o 23:30 písal a chcel telefónne číslo, myslím, že na vedúceho riadenia dopravy 
a jednoducho máme to spracované, je to zrušenie posilových liniek 50 a vyššie, interval, 
špička ráno na 15 minút, poobede 20, zvyšok sedlo a víkend na 30 minút. Obslužné linky 
do malých MČ. Poprosím 15 sekúnd, lebo je to dôležité, aby to odznelo. Do malých MČ 
obslužné linky na 2 hod. a to len hovorím niektoré, ktoré by mali dopad zníženie z 13 iba 
na 10 mil. vozokilometrov. Áno, takými to opatreniami by bolo možné ušetriť  
5 mil. EUR, ale vážení, verte tomu, že toto by ste nechceli.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Pokračujeme v diskusii. Pán 

poslanec Karaffa. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Za ostatné týždne som absolvoval aj viacero 

rozhovorov aj s obyvateľmi, ktorí sa pýtali aj na to, ako sa bude vyvíjať aj s poplatkami, 
daňami, ale aj so štatutármi mestských organizácií, ktorí aj s nejakými zamestnancami 
magistrátu, ktorí sa na toto celé proste pozerajú a s veľkým očakávaním a sú z toho 
nervózni, ako sa to cele vyvíja, pretože budú si musieť nejakým spôsobom nastavovať 
rozpočty, sú zodpovední za nejakých svojich zamestnancov, budeme mať v decembri 
tému zase SSPmK. A aj pre nich je dôležité vedieť, ako ďalej. Ja rozumiem tomu, že je 
to nepopulárne opatrenie. Rozumiem tomu, že sa nemusíte stotožňovať s tým, čo je 
navrhnuté. Bolo by fajn, ak by ste dali - je tu nejaká skupina ľudí a je vás 14, ste v jednom 
poslaneckom klube, keby ste dali vlastný návrh, že teda nie o 50, ale o menej a ešte možno 
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nejaké ďalšie požiadavky. Je to vecou debaty. Ja som nič také nepočul. Možno to bolo 
niekde prednesené, ale ak tak finančná komisia tie materiály schválila, tak asi tie návrhy, 
neviem, buď tam neboli prednesené alebo nemali podporu a už tu bol prednesený návrh 
pána poslanca Lörinca, ktorý teda navrhuje teda rušiť niektoré asi ZŠ a MŠ a treba sa  
o tom baviť hej, ale bolo by fajn, keby ste to navrhli vy, aby to nedopadlo tak, že s niečím 
príde návrh mesta, potom sa to schváli a potom poviete, že zlé školstvo, zlý magistrát. 
Sme tu všetci tak, ako tu sme, je nás 41 poslancov a každý jeden z nás má zodpovednosť. 
Mne už je to vlastne jedno, čo budete vypisovať na tom Facebooku, ja sa cítim byť za to, 
ako toto mesto funguje a čo bude od 1. januára, zodpovedný a za všetky tie organizácie, 
ktoré sú naviazané na mestský rozpočet aj za tých zamestnancov, ktorí vlastne nevedia, 
že či tú prácu budú alebo nebudú mať. A nesedí sa mi tu ľahko a nepočúva sa mi, resp. 
ani sa mi na vás dobre nepozerá, keď vidím, ako sa smejete, ako vám je to jedno, ako ste 
k tomu v podstate ľahostajní a očakávate, že primátor zabezpečí niečo, čo zabezpečiť 
nevie, lebo taká je situácia, že proste nevie. V Bratislave stojí na tlačovke primátor  
so starostami MČ, v Bratislave, kde sa za to postavia a hovoria, že áno, sú to nepopulárne 
opatrenia, musíme to urobiť a tu si z toho časť zastupiteľského zboru proste robí srandu 
a ja fakt chcem vedieť, že čo sa bude diať od 1. januára, resp. počas roka, keď nebudú 
chodiť tie finančné prostriedky na tie MČ a aké máte možno pripravené aj vy úsporné 
opatrenia. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: S procedurálnym návrhom pán poslanec Seman.  
 
p. Seman, poslanec MZ: Keďže sa už opakujeme, ja by som dal ukončenie rozpravy aj s tými, 

čo sú prihlásení, aj s faktickými úplne a pristúpme k hlasovaniu. Ďakujem. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Hlasujme o návrhu pán poslanca Semana. 
 
Hlasovanie č. 18 -  za: 15, proti: 9, zdržali sa: 9 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh prijatý nebol. Budeme pokračovať, 

nasledujú faktické poznámky. Pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Zareagujem na pána 

poslanca Karaffu. Pôjdem zaradom, už si to píšem. Pri VZN pri školách som predsa 
predložil návrh, na základe ktorého by sme mohli uvažovať o podpore tohto VZN, len sa 
zahral do out-u. Čo sa týka zrušenia škôl, samozrejme pán poslanec Lörinc to nemyslel 
tak, že ich chce rušiť zajtra. Je na to potrebná koncepcia, ale všetci vieme, že rezervy tu 
sú a je tu na to priestor. Ale na to musí byť kvalitná koncepcia, aby sme mali kvalitné 
dáta. Čo sa týka obviňovania nášho klubu z toho, že sme niečo nepodporili v tom bode 
o dopadoch. Nehnevajte sa, ale bolo tajné hlasovanie, tak buďte takí láskaví, prestaňte 
obviňovať náš klub. Hlasovanie ste chceli tajné, bolo tajné, tým pádom sa nemôžete 
domnievať, kto ako hlasoval. Ďakujem. A posledná vec. Nie, nie je nám to jedno, len sa 
treba zamyslieť, že prečo je to tak, ako to je.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Schwarcz spomínal nejaký návrh. Ja 

sa chcem spýtať návrhovej komisie, či bol nejaký návrh predložený. Nie. Dobre. Tak 
budeme pokračovať. Pán poslanec Gibóda. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Ja si dovolím zareagovať teda na môjho 

predrečníka pána Dominika Karaffu. Má samozrejme pravdu. Tuná namiesto toho, aby 
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sme sa zodpovedne postavili v úlohe nás poslancov, aby sme využili priestor na rokovanie 
a dospeli k nejakému riešeniu tejto zložitej situácie, aby sme sa následne postavili 
jednotne pred voličov, pred našich obyvateľov, aby sme im jednotne povedali, že toto je 
riešenie, ktoré musíme prijať na to, aby toto mesto fungovalo, aby sme nemuseli čeliť 
samostatne lynčovaniu, aby sme sa tu nemuseli hádať, že či to bude verejné alebo tajné 
hlasovanie. Nie, my tu máme dva tábory a mňa to veľmi mrzí a jeden chce diskutovať a 
ten druhý mlčí. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: S faktickou poznámkou pani poslankyňa 

Kovačevičová. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ja by som tiež reagovala  

na predrečníkov, predrečníka. Čiže, keď som zalovila v pamäti, v roku 2019 sa 
upravovala výška daní v meste Košice dosť drasticky, 240 %. Vtedy nebola energetická 
kríza, nebola vojna na Ukrajine, nebol COVID, nebola inflácia a takto by som mohla 
pokračovať. Záverečný účet a v rezervnom fonde bolo naskladaných 17 mil. EUR 
a predsa tu bola iná frajerina mladých aktivistov, ktorí si sadli a už sedeli v poslaneckých 
kreslách a toto všetko odsúhlasili. Dobre to počúvajte a teraz sa zozadu pozerám a presne 
vidím, kto vtedy hlasoval za navýšenie najväčších daní v histórii Košíc za uplynulé 
obdobie. Čiže dnes je deravá ponožka, dnes je situácia naozaj vážna a teda prinášajme 
riešenia. Ani ja s týmto materiálom nie som stotožnená, pretože nikdy nepodporím 
materiál, kde dane budú vyššie ako v meste Bratislava. To je jedna zásadná vec. Dane 
majú ukazovať aj ekonomickú silu regiónu a pokiaľ tento materiál bude takto vyzerať,  
v zásade mám s ním veľmi veľký problém.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Djordjevič, nech sa páči. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ospravedlňujem sa pani námestníčka, nechcem zdržiavať, 

televízni diváci však vás momentálne zaujímajú. Ja možno kandidovať nepôjdem, ale 
zase aby ste ma nechytali za slovo, jak to radi robíte. Chcem som sa len vyjadriť 
v kontexte toho, čo bolo povedané, ako predrečníkom a bolo hovorené o nosení, vození 
a o cestovaní a bolo spomínané, boli spomínaní študenti a žiaci. No a teraz, viete vážení 
a všetci prítomní, že koľko mesto Košice dotuje dopravný podnik. Je to zhruba  
30 mil. EUR každý rok a sa bavíme možno o 70 tis. cestujúcich. Sú tam žiaci a presne 
táto myšlienka ma napadla v súvislosti, keď bol  spomínaný podpredseda KSK. Koľko  
z týchto cestujúcich je študentov SŠ, ktoré má v správe kraja? Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať diskusiou. Pán poslanec 

Krcho. 
 
p. Krcho, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Predchádzajúci vstup ma trošku mrzí, 

pretože faktickým poznámkam dáte o minútu naviac a ja v príspevku som len chcel 
dokončiť myšlienku, aj tak som nemohol. Ale nevadí, dokončím ju teraz. Ako som 
spomínal pri školstve, spomínal som dopravný podnik, dopady, Správu mestskej zelene 
a chcel som prejsť k podstate a to bola tá, že ak zákon nám prikazuje 40 % minimálne 
dotovať školstvo v meste Košice a robíme to na úrovni 60 %, tak by ma zaujímalo, koľko 
je tých 20 % vo finančnej hodnote? Je to na úrovni možno nejakých 19-15-20 mil. EUR? 
Lebo keď, máme dať rovnaký meter všade, na celé mesto Košice vo všetkých podnikoch, 
týka sa to všetkých obyvateľov mesta Košice, tak možno stojí za zmienku porozmýšľať, 
že šetriť aj v tomto prípade, aj keď sa to ťažko počúva pánovi Schwarczovi, ale beriem 
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to, ale možno aj tam je tá cesta a potom by nebolo potrebné, tak drasticky zvyšovať 
odpady, nehnuteľnosti a poplatky v školstve. Keby sme dodržiavali to, čo máme 
dodržiavať, lebo keď máte názor na to, že keď toľko odpadov spotrebujeme, resp., keď 
toľko vyberieme poplatkov, toľko si objednajme služby. Okej, poďme na ďalší  
podnik – dopravný podnik. Keď mu dáme len toľko peňazí - tak si objednajme. Áno, toto 
všetko podporujete a prídeme na školstvo, tak tuná taká poznámka, že skúsme sa aj na to, 
tak pozrieť. Tak keď len 40 %, tak dajme len 40 % aj v tomto bode. A ďalej. Možno by 
som povedal teraz, dá sa povedať v každom vstupe sú tie žabomyšie vojny medzi vami, 
či predseda komisie podporuje, nepodporuje, predloží, čo dala komisia. Ja si myslím, že 
je v poriadku, keď je pán poslanec, či pán Schwarcz alebo Matoušek alebo hociktorý 
poslanec, ktorý je aj predsedom nejakej komisie. Komisia sa na niečom uznesie, schváli 
niečo v nejakom bode, ale nikde nie je napísané, že iný názor môže mať ten predseda. 
A ten predseda tu sedí ako poslanec, ktorý ten svoj názor môže povedať, ktorý nie je 
totožný s tým, ako sa uzniesla komisia. A do budúcnosti by som možno odporučil 
kolegom, ktorí sú predsedovia, aby sa vyvarovalo takýmto haštereniam, tak sa prihlásia 
a povedia, že komisia v danom bode sa rozhodla takto, ale môj názor je takýto. Čiže 
neporuší tým nič, vysloví to, čo komisia sa uzniesla, ale môže povedať svoj názor, lebo 
to mu nemôže nikto zobrať a tým pádom by sme sa možno vyhli tým útokom medzi 
sebou. A v poslednom bode tu hovoríme o tých miestnych daniach. Nie je to otázka 
rozpočtu, ale aj minulý rok, keď sa pripravoval rozpočet, bolo neskutočné množstvo 
stretnutí. Prišiel som s nejakým návrhom. Poprosím minútku. Nie tri, len jednu minútku. 
Prišiel som tak isto s nejakým návrhom konštruktívnym, aby sme sa niekde pohli  
pri zostavovaní rozpočtu. Aj teraz mám nejaký návrh pripravený v rámci tohto rozpočtu, 
ktorý nám bol predložený ako informatívna správa alebo prípravný rozpočet, kde sa 
pohybujeme na úrovni niekde, na úrovni 5 mil. EUR, ktoré jednoduchým spôsobom sa 
dajú získať v rozpočte alebo ponížiť náklady a to tým, že sa len v niektorých položkách 
dostaneme na rovný rok 23. To je všetko, čo je zvýšené na 24 alebo bolo zvýšené v tomto 
rozpočte, bude kopírovať rok 23. A máme tam 5 mil. A preto aj v tomto prípade viem 
stále si predstaviť niekde nájsť ešte tie príjmové zložky alebo ušetrenie finančných 
prostriedkov, takisto vieme pomeniť možno aj ten program vodární. To znamená,  
do 12. decembra, keď bude riadne zastupiteľstvo mesta, ešte je priestor na to, získať 
priestor na to, aby sme našli finančné prostriedky a potom môžeme sa baviť o zvyšovaní 
daní. To je všetko. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Áno, pán poslanec, potvrdzujem, že tých 20 % 

navyše činí 19 mil. Mám túto informáciu tu od pána riaditeľa. Budeme pokračovať 
faktickými poznámkami. Pán poslanec Schwarcz. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. No tých 19 mil. je 

veľmi zavadzajúce číslo. To by ste naozaj museli poznať problematiku financovania 
školstva, ale ak by sme išli Michal touto filozofiou, že ak zo 60 mil. dostáva školstvo  
20 od mesta a 40 od štátu, tak v tom prípade by sme všetkým ostatným museli škrtnúť 
všetky položky, pretože ak na chodníky nedostávame od štátu nič, tak by sme nemali 
prispievať nič. Ak na kultúru nedostávame nič, tak by sme nemali prispievať nič. Čiže 
trošku treba tú filozofiu a to ten pohľad upraviť, pretože je veľmi nesprávny a skreslený. 
Ďalšia vec, opäť poviem, poďme na racionalizáciu, len musíme mať koncepciu. Keby 
sme ju mali, tak môžeme sa o tom baviť a môžeme sa baviť aj o tom, že možno zvyšovať 
príjmy do rozpočtu mesta, len to by sme nemuseli, nemohli pre niektoré typy škôl 
presadzovať eurové nájomné za štvorák a rok. Takže možno sa môžeme baviť aj o tomto, 
že treba sa otvoriť nejakým veciam. A posledná vec, čo sa týka stanoviska komisie, no 
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konkrétne k bodu VZN o poplatkoch. Boli tam riaditelia škôl, ktorí žiaľ povedali, že no 
museli. Ďakujem pekne.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: No ja by som k tomu financovaniu škôl. Poprosím 

pána riaditeľa, aby to vysvetlil, lebo toto bolo tiež zavádzajúce. 
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu: Len, aby sme si uvedomili, tie podielové dane sú príjmom mesta, 

áno a dávame to z našich príjmov, čiže to, čo dáme z podielových daní, tých 40 %, čo 
nám zákon určuje, to je z našich peňazí. To nie sú prenesené kompetencie. To je niečo 
úplne iné. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať faktickými poznámkami. Pán 

poslanec Lörinc.  
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. K tým komisiám. Musím povedať, že z môjho 

pohľadu sú dosť účelovo zneužívané, lebo raz sa riadime názorom komisií, raz nie. 
A každý takýto osobný útok neprispieva k tomu, aby tu bol nejaký konsenzus, po ktorom 
mnohí volajú, ale vzápätí neváhajú útočiť. Pán poslanec Krcho a starosta, veľmi dobre 
vie a ja to zopakujem aj pre verejnosť, že komisie sú poradným orgánom zastupiteľstva, 
ich stanoviská nie sú záväzné. Rovnako poradným orgánom primátora je MR a bežne sa 
deje, že proste ten názor je rôznorodý v komisii,  rozhoduje sa väčšinou a pokiaľ nie je 
uznesením zaviazaný predseda komisie, aby predniesol nejaké stanovisko alebo 
uznesenie, tak samozrejme, vykonáva svoj mandát poslanca slobodne. Čiže prosím 
prestaňme tu argumentovať komisiami, všetci vieme, ako to funguje v realite a nie je to 
podľa mňa správny argument.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Faktická poznámka. No ja musím zareagovať  

na pána riaditeľa, ale veď tie podielové dane, časť z nich sa predsa napočítava podľa počtu 
detí v MŠ, podľa počtu detí v ZUŠ a pod. Čiže to nie je, že nám spadnú z neba, lebo 
Košice, ale sa to napočítava podľa počtu detí.  

 
p. Čop, riaditeľ magistrátu: Reálne sa to napočítava podľa počtu detí, áno, ale toto nie sú tie 

prenesené kompetencie. To, čo prichádzajú transfery, idú priamo na transfery. Bavíme sa 
o týchto záležitostiach, takže tieto veci si rozdeľme. Čiže berme tak, že áno, zákon nám 
hovorí, že máme investovať alebo dať do školstva minimálne 40 %. My ako najväčší 
školský úrad sme sa rozhodli, že budeme mať určitú sieť vzdelávaciu v rámci mesta a  
na základe toho rozhodnutia dávame nakoniec podstatne väčší balík peňazí. Robíme to 
pre naše deti a budúcnosť našich detí a keď si povieme, že máme dneska školy, ktoré sú 
z našej éry, éry Husákových detí a pod., tak si treba uvedomiť, že sa zmenili normy. 
Dneska nám presne určuje, koľko detí má byť v školskom klube, aké počty majú byť 
v triedach, podobné záležitosti. Tie počty sú výrazne nižšie a my sme sa týmto veciam 
museli prispôsobiť. Zároveň máme záväzky, ktoré hovoria, pretože sa zvyšuje školská 
dochádzka, týka sa to aj detí v MŠ a tam sme zase povinní zvyšovať kapacity tak, aby 
sme sa pripravovali na povinnú školskú dochádzku ešte deti v MŠ. Uvedomme si, že MŠ, 
detské jasle, školské kluby, CVČ sú priama kompetencia mesta, priama kompetencia, ale 
máme povinnosti zo zákona, čo máme zabezpečiť. Čiže ide to áno, z nášho rozpočtu. Je 
to nás všetkých záväzok. Hovoríme si, že budúcnosť tohto národa sú deti, vzdelávanie 
a potom si povieme, že radšej dotujeme odpad. To sme si asi pomýlili. Mali by sme 
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vzdelávať deti, dotovať vzdelávanie detí, vytvárať im priestor, aby sa mohli rozvíjať  
vo všetkých svojich zručnostiach a nadaní a my ideme dotovať odpad, spotrebu. Ale aj to 
je rozhodnutie. To sú priority, bohužiaľ.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nasleduje pani poslankyňa Slivenská 

s procedurálnym návrhom.  
 
p. Slivenská, poslankyňa MZ: Ďakujem. Predkladám procedurálny návrh na ukončenie diskusie 

bez možnosti prihlasovania, ani faktické poznámky s možnosťou dobehnutia všetkých, 
ktorí sú prihlásení.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Hlasujeme za procedurálny návrh pani poslankyne 

Slivenskej. 
 
Hlasovanie č. 19 -  za: 22, proti: 6, zdržali sa: 3 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. To znamená, že definitívne 

ukončujeme diskusiu a pristúpime k hlasovaniu. Aha. Tak dobre. Bez faktických. 
V poriadku. Dobre, takže nech sa páči, pán poslanec Schwarcz. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja zareagujem na pána 

riaditeľa. Ja tomu všetkému rozumiem. Myslím, že rozprávame rovnakým jazykom a 
medzi nami je to okej. Ja som to hovoril v kontexte toho, čo hovoril pán poslanec Krcho, 
že ak by sme šli takou filozofiou, že ak na školy ide 40 % a my naozaj máme napočítané 
tie peniaze pri originálnych kompetenciách, tak v tom prípade všetky ostatné položky, 
kde nie je zákonom stanovené nejaké percento, by sme mali mať nulové. Podľa tejto 
filozofie. To je celé. Ďakujem.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: V diskusii nasleduje pán poslanec Špak. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Kolegovia, vybehlo nám tu ďalšie číslo a zaujímavé 

je, že to číslo je znova okolo 18-19 mil. To som sa teraz dozvedel, že dávame naviac  
do školstva, ako by sme v podstate mali dávať, čo je pekné. Minulé zastupiteľstvo nám 
tu vybehlo číslo, že 18 mil. prejeme na MČ na výplaty, cca 60-70 % na bežných, na našej 
napr. všetky peniaze MČ. Potom nám tu vybehlo 18 mil., ktoré potrebujeme vybrať 
od ľudí, aby sme vôbec mohli fungovať a toto teraz ideme zvyšovať tie dane a poplatky 
našim obyvateľom. A ja teraz vidím také 3 množiny a jednu z nich musím obetovať, tak 
rozmýšľam teraz či 18 mil. poviem ľudia dajte mi ešte, lebo potrebujem na platy či už 
učiteľov alebo MČ alebo poviem, nie, netreba mi, nebudem od vás vyberať, seknem 
učiteľov. A potom vlastne rozmýšľam, že ak sa opýtam občania, keď už sme tu spomínali 
nejaké online, kedy ste boli poslednýkrát na úrade MČ? A tak, ako sme minule začali 
tému, ja verím tomu, že toto je presne to riešenie, ktoré som pred rokom navrhol a ktoré 
umožní netlačiť obyvateľov do toho, aby sa nám poskladali na platy úradníkom, lebo len 
táto suma tu rezonuje. Takže aj preto som chcel tento príhovor dať, aby vám bolo jasné, 
prečo som proti tomuto, a preto, pretože mám návrh, ako tieto peniaze do rozpočtu naliať 
a mať ich tam každý rok naviac o tých 18 mil. a tiež by som poprosil kolegov, ktorí budú 
proti, aby povedali, kde chcú tých 18 mil. zobrať a aký návrh prinesú alebo priniesli. 
Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Ihnát, diskusia bola uzavretá, takže 
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ospravedlňujem sa, bude nasledovať teraz pán poslanec Karaffa. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Ja by som sa chcel pripojiť k tomu, čo 

hovoril predrečník a zareagujem trošku aj na to, čo hovorila pani poslankyne 
Kovačevičová. Áno, hlasovali sme, po mnohých rokoch sa zdvihli dane v Košiciach, lebo 
tie peniaze chýbali, rástli mzdy, rástlo všetko v krajine, vtedy sme za to zahlasovali a ja 
sa za to nehanbil a myslím si, že tie peniaze mestu pomohli a dnes je tá situácia o to 
horšia, že áno, je tu nejaká vojna na Ukrajine, energetická kríza, bol tu COVID, tie 
samosprávy majú problémy aj vďaka tým nešťastným opatreniam predchádzajúcich vlád 
a mrzí ma, že fakt ako sedia tu kolegovia, ktorí hovoria, že nechcú to podporiť, sme  
pri bode o - to je návrh VZN o miestnych daniach. Tak keď je tam návrh 50, povedzte, 
prepáčte, nie zahlasuje za 20, za 30, za 17, neviem, ale nič nenavrhnúť a s týmto 
nesúhlasiť pre mňa, prepáčte, neberte to osobne, ale to nie je konštruktívne. A teraz sa tu 
stretneme v decembri zase, prebehnú zase ďalšie stretnutia, oberáme sa vzájomne, všetci 
ako tu sme, o čas namiesto toho, aby sme tú energiu a svoj čas venovali na rozvoj tohto 
mesta pre obyvateľov, tak tu dookola riešime ten istý problém, že nemáme finančné 
prostriedky a nie sme niektorí z nás ochotní za to zahlasovať. Toto nie je konštruktívne, 
prosím, skúsme nájsť nejaké riešenie. Prerušme, povedzme, keď nie 50 %, menej, ale keď 
nenavýšime ani poplatok za odpad, ani pri daniach nechceme, nechceme ani školské 
poplatky, nenavýšime nič, tak potom odkiaľ získame tie finančné prostriedky a to, čo ste 
navrhli? Koncepcia je fajn, tak sa ňou prikryjeme a koncepcia nebude do 1. januára a 
nenájde na finančné prostriedky na budúci rok. To je proste fakt. Takže buď nájdeme 
nejaké schodné riešenie alebo utrpíme všetci. Ja nie som starosta MČ, ale popravde 
nechcel by som byť v koži ani jedného zo starostov, ak sa nejaké opatrenia neprijmú,  
na budúci rok to budete mať aj vy ťažké a už potom VZN-ká o poplatkoch, o daniach, už 
bude prijímať neskoro, lebo sa dajú prijímať s účinnosťou len od 1. januára, takže  skúsme 
nájsť nejaké riešenie a také riešenie, kde sa budete aj vy cítiť komfortne. Samozrejme, 
bude musieť aj vedenie mesta v niektorých možno otázkach a v niektorých návrhoch 
ustúpiť, ale bez toho, aby sme normálne diskutovali, sa nikam nedopracujeme, keď sa 
jedna strana alebo možno aj druhá strana zabarikáduje a povie si, že neustúpime, tak sa 
nedohodneme, no a tam, kde zlyháva diplomacia, tak tam už proste nastáva vojna, hej. A 
neviem, či má nejaký zmysel a či toto je to, do čoho ste vlastne chceli, že tu chcete 
bojovať. Lebo mne sa to takto akože nepáči.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nasleduje pán poslanec Karabin.  
 
p. Karabin, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Ja sa ospravedlňujem všetkým ľuďom, ktorí 

sledujú toto zastupiteľstvo, lebo videli, že som si objednal aj pre kolegov pizze, aj som to 
tu zjedol, pretože to je taká klasika v Košiciach na zastupiteľstve bez večere, bez možnosti 
objednania, bez plánovanej prestávky, ale hlavne, že pán primátor asi išiel na večeru. Tu 
nejde o peniaze, ja si to viem kúpiť kolega, len potrebujem presne vedieť, kedy budem 
večerať, aby tá pizzeria, ktorej niekedy trvá 2-3 hodiny, prišla s tou pizzou. A teraz k tým 
daniam. Kolegovia pred 4 rokmi sme tu odsúhlasili najvyššie zvyšovanie daní, doslova 
najvyššie dane na Slovensku, v priemere, hovorím priemer 240 %, niekde bolo až 400 %, 
240. Vtedy pán primátor dobehol mnohých poslancov, ktorí mu za to hlasovali, ale ja sa 
pýtam, čo za tie 4 roky títo ľudia dostali, čo naviac dostali, keď platili takéto dane. To je 
moja prvá otázka.  A druhá otázka. Ak teraz zahlasujú za zvýšenie daní, čo títo ľudia 
dostanú. Ja nepotrebujem vedieť, že pán primátor kúpil nejaké črepníky 
samozavlažovacie za 15 tis EUR, za nejakých 1 800 EUR, že kúpil nejaké osvetlenia  
na tie črepníky. Tu v zasadačke, keď si pozriete, neviem, čo za architekta, mohol takú 
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blbosť navrhnúť. To stálo pár tisíc eur. Ale miňme peniaze, ale potom ťažko vysvetľovať 
starostom. Jednoducho treba šetriť, ale mesto nešetrí. Magistrát nešetrí. Magistrát prijíma 
ľudí. Pred chvíľkou som dostal kolegovia SMS od obyvateľa Pereša, ja som 79-tka 
ročník, on je 73-jka. Má tri deti. A mi napísal. Držím palce Jožko, už nevládzem ďalšie 
zvýšenie daní. Tento pán bol pred chvíľou v MČ Západ na Terase. Napísal druhú SMS. 
Chodníky na Terase samí ľad, ani len neposypané. Tým nechcem znehodnotiť, znevážiť 
prácu starostu, ale tí ľudia za tie dane chcú niečo vidieť. Nevidia nič. Akurát tak niekto si 
spadne, papuľu rozbije. A niekto sa zabije na tom chodníku. Pani Gurbáľová vie, o kom 
hovorím.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec ja len, že v momente, keď ste 

hovorili o tom, že pán primátor odišiel asi na večeru, sedel o dva rady pred vami. 
S faktickou poznámkou pán poslanec Djordjevič. Aha, pardon, takže pán poslanec 
Gibóda nasleduje, pán námestník.  

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Pán poslanec, z určitých dôvodov ste 

v predchádzajúcich mesiacoch s nami nemali možnosť zasadnúť v tomto zastupiteľskom 
zbore, ale verím, že keby ste tu bol, tak by ste určite priniesol návrhy, ako sa pripraviť  
na šetrenie v roku 2024. Bohužiaľ, nikto okrem vás z tých poslancov a mojich kolegov, 
ktorí tu chodili od apríla, keď sme schválili náročne rozpočet mesta na tento rok, neprišiel 
s tým, či už individuálne, ako člen nejakej komisie alebo ako predseda komisie s nejakým 
návrhom, aby toto zastupiteľstvo schválilo nejakú stratégiu, nejaký mandát, nejaké 
obmedzenie pre primátora, aby začal pripravovať nejaké kroky šetrenia niekde v školstve, 
v doprave, v sociálnych veciach. V čom? Hovoriť na komisiách je pekné, ale komisie sú 
poradný orgán zastupiteľstva, majú prijať uznesenie, to uznesenie sa má predložiť  
do tohto zastupiteľstva a toto má schváliť uznesenie, ktorým nejakým spôsobom 
zaväzuje, resp. usmerňuje konanie tohto mesta. Toto sa nedialo od apríla tohto roka. 
Namiesto toho, aby sme sa pripravili na zodpovedné šetrenie v budúcom roku, dnes 
nariekame nad tým, že treba vykryť tieto výdavky. Školstvo nemôžete zrušiť zvečera  
do rána, ani tu ZOO nemôžete zavrieť zvečera do rána, čo spravíte s tými medveďmi 
a levmi? Vypustíte ich do košických lesov? Aké šetrenie chcete robiť, keď sme sa na to 
nepripravovali? Lebo nikto z vás nepovedal, hop, hop, tuná už nie. V 2019 sme schválili 
zvýšenie daní a viete prečo? Lebo nám bol znížený koeficient z daní z príjmu obyvateľov 
a preto sme k tomu pristúpili a nebolo to 400 %, ako si hovorí pán Karabin. Ani o 240 
v priemere. Ale pristúpili sme k tomu zvýšeniu, lebo sme mali výpadok. A teraz máme 
takým istým mechanizmom od štátu ešte väčší výpadok, máme tuná infláciu, máme tuná 
nárast cien materiálov a energií, v celom štáte a vy sa tuná divíte, prečo pre vás 
predkladáme návrh na zvýšenie daní? Ale nedokážete za pol roka predložiť, nikto z vás, 
návrh ako ideme šetriť. Ale teraz chcete šetrenie. A zlučovanie? To je dymová clona pán 
poslanec. Vy chcete 1/12 pre MČ bez ohľadu na to, koľko toto mesto dostane od štátu, 
vy si chcete utrhnúť svoju 1/12 bez ohľadu na to, či v ten daný mesiac mesto dostane 
1/12, vy chcete svoju 1/12. Či zaplatíme učiteľov škôl, nezáleží na tom, MČ chcú svoju 
1/12. Gratulujem. To je presne zodpovedná politika, za ktorú vám naši obyvatelia 
zatlieskajú.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán Karabin, ja som tu. A bol som si prejsť scenár 

s ekonomickým oddelením, ktoré mi oznámilo, že keď neprejde toto VZN-ko, resp. séria 
VZN-iek, od zajtrajšieho dňa mi nebudú podpisovať žiadne dokumenty. Pre túto chvíľu 
nie je podpísaná zimná údržba, pretože má presah do roku 24 a treba si uvedomiť, že  
v roku 24 budeme hospodáriť z podielových daní o cca 3 až 4 mil. EUR s menšou sumou. 
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Ja vás nechcem strašiť, ale ja nebudem porušovať zákon. Nedonúti ma nikto porušiť 
zákon a každé nepodpísanie budem verejne komentovať a zjavne budem musieť 
v najbližších dňoch verejne komentovať aj to, že máme problém s dotáciami športovými 
v hodnote 800 tis. EUR. Každé jedno euro, ktoré dokážeme posunúť do roku 24 nám 
oddiali o niekoľko dní nútenú správu, keď budete hlasovať rozmýšľajte prosím a berte to, 
ja som sa vám ani nevyhrážal, ja len konštatujem, aby ste vedeli, aby keď bude toto mesto 
mať reálne finančné problémy a budete to vidieť na odpade, na školstve, na službách,  
na zimnej údržbe, aby ste prosím neklamali svojim voličom, že za to môže Polaček, za to 
môže vedenie mesta, za to môžu zamestnanci magistrátu, prosím postavte sa čelom 
a povedzte, ja nechcem, aby v tomto meste bolo toľko peňazí, aby sme mohli realizovať 
funkčné služby. Na otázku, čo dáme viac. Inflácia berie, inflácia nedáva, nariadenia štátu 
berú, ale nedávajú. Pri odpadoch máme novú službu, v ktorom je vývoz biologicky 
kuchynského odpadu. Už prichádzajú nové služby, prichádzajú nové výzvy a prosím vás, 
keď budete komentovať, že tu niečo nefunguje, začnite, prosím, tou vetou, lebo nemám 
záujem hľadať príjmovú stránku rozpočtu, pretože dnes ten príjem alebo výpadok príjmov 
je na úrovni 44 mil. EUR. To nie je, že nájdete 100 EUR v saku. To nie je, že škrtneme 
ZOO, ktoré je v hodnote 2 a niečo mil. EUR. To nie je, že škrtneme K13-tku. My môžeme 
škrtnúť K13, ZOO, knižnicu, CVC-čko, stále bude málo. A stále výťah neopraví nič. 
Nebude dlažba opravená na Hlavnej. Nebudú základné veci. Prosím, majte na pamäti, 
keď sa bude diskutovať o tom, ako veci nejdú, že nie je to o tom, že sme škrtli hlavu tým, 
ktorým chceli, ale škrtíte hlavu tým, ktorí nechceli, ktorí nepočúvali, ktorí hľadali 
spôsoby, ako sa nedá. Ja som za tento 3-mesačný cyklus, o ktorom sa bavíme alebo rok, 
lebo o odpadoch sa bavíme viac ako rok, taký návrh, ktorý by naštartoval, zmenil, od vás 
nepočul. Verím, že si uvedomujete režim monitorovací, ozdravný a potom ďalšie režimy, 
ktoré toto mesto jednoducho bude musieť využiť. Je nepopulárne zvyšovať dane, áno, je 
to nepopulárne, ale ak nie sme ochotní pri školstve riešiť poplatky, ktoré sú na západnom 
Slovensku, na Slovensku mnohokrát vyššie, ak nechceme riešiť odpad, ktorý nás toľko 
stojí, prosím, toto nie je a ja sa vyviňujem, nie je zodpovednosť vedenia mesta. Ozdravné 
mechanizmy budeme musieť spustiť nie 1. januára ďalšie, ktoré už pôjdu do služieb, ale 
čo najskôr. Naozaj som nechcel vystúpiť, naozaj som nechcel vystúpiť, lebo si myslím, 
že všetci rozumieme, ale tu nie je žiaden konkrétny návrh. 30-krát som vás vyzval  
na stretnutie, niektorí prišli, niektorí nie, s mnohými sme diskutovali, našli sme niektoré 
opatrenia, ktoré sú v našich opatreniach zapracované, ale keď raz nie je vôľa, nie je cesta, 
ale po tej ceste kráčajú naši obyvatelia - Košičania, ktorí nám veria a ktorí chápu a 
povedali to niektorí kolegovia veľmi správne, za pár centov odpadu nebude kultúra,  
za pár centov odpadu nebude šport, za zvýšené poplatky v školách nebudú popoludňajšie 
hodiny. Naozaj chceme, aby rodičia jednoducho mali problémy a tie naše družiny sa  
o nich nestarali? Naozaj chceme riskovať, že ľudia sa budú na cestách šmýkať, lebo 
naozaj údržba dnes išla, a posledné 2 dni išla, na dobré slovo, zmluva nie je podpísaná. 
A to nehovoriac o eurofondoch. Uvedomujeme si, že komplet eurofondový balík, ktorý 
môže mesto Košice čerpať, je ohrozené, že zabudnime na 70 mil. investíciu alebo 81 mil. 
investíciu, ktorú chceme dať do koľajových tratí, v tejto chvíli Slanecká, lebo nebudeme 
mať 5 mil. a pozor schválili sme si to s tým, že asi by sme mohli si zobrať úver na túto 
investíciu,  ale nám to už banka nedá, keď my sa teraz neposunieme ďalej. Žiaden úver 
toto mesto nedostane. Prosím, neberte to ako nátlak, ale berte to ako férové informácie. 
Pána poslanca Matoušeka sme vyzvali, nám povedal, že nám pošle, bol tam pán riaditeľ, 
boli tam niektorí z vás, poslanci. Vyzval som ich, ak si nedôverujeme, ak máte naozaj 
pocit, že sa tu niečo skrýva a klame, dajte nám zoznam otázok. Bude na mne, či vám ho 
zodpoviem a či vás presvedčím, ale dajte mi ten zoznam otázok. Prešiel viac ako mesiac, 
pán poslanec Matoušek z klubu, Košického klubu ste nám to nedali. Chceli ste položky, 
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podpoložky, prídete s riešením, dostali ste ich, chceli ste rozpočet v Exceli, dostali ste 
ich. Všetko, čo ste povedali, sme vám dali s tým, že naším cieľom je medzi nami 
vybudovať dôveru, áno, tá dôvera asi nie je úplne v poriadku, ale budujem ju tak, že keď 
sa spýtate, budeme vám odpovedať. Príďte, rozprávajme. Z vašej strany nie je snaha 
mnohých sa pýtať, ale nemôžte mesto Košice hodiť do jedného čierneho vreca len pre to, 
lebo ste sa rozhodli, že nikomu neverí a sa tu pracuje nehospodárne. Prosím, ukážte nám 
položky, ale pýtajte sa aj, čo sa za tými položkami skrýva, lebo to nie je len výdaj,  
za každým výdajom je nejaký príbeh a dôvod. Ak máte naozaj potrebu nejakú položku 
spochybniť, ale nie spôsobom, ako sa to stalo prednedávnom, tak sa o tom rozprávajme, 
ale nevymýšľajme si položky, ktoré neexistujú. Dali ste nám prísľub niektorí, teda 
minimálne za finančnú komisiu sám poslanec Matoušek, že nám dá v rámci budovania 
dôvery otázky. Prešiel mesiac, pán poslanec, ako sa cítite? Neviete reagovať, ani neviete 
reagovať, lebo vy ste dali prísľub, budeme sa pýtať, ja som vám to ponúkol a vy ste nám 
povedali áno. Akým spôsobom chceme prehĺbiť dôveru, keď nechodíte na stretnutia, keď 
nechcete diskutovať, keď ste absolútne nastavení mnohí negatívne lebo nie, ale pozor 
opakujem to naozaj s plnou vážnosťou. Ohrozujeme 6500 zamestnancov v tomto meste a 
ich rodiny, ohrozujeme služby, ktoré sú naviazané na mesto Košice. To sú dodávatelia. 
To je obrovský, obrovská skupina ľudí a firiem, ktorá budúci rok bude mať problémy, 
lebo aj my sme, ako mesto Košice, hybnou silou tohto mesta. Sme 2. najväčší 
zamestnávateľ v tomto meste. Prosím, zamyslíme sa, rozmýšľajme a pýtajte sa, ak vám 
niečo nie je jasné, sme tu preto, aby som vám odpovedal. Vyzývam vás k tomu 
niekoľkokrát, mesiace, len tak dokážeme prehĺbiť dôveru. Ale ak sa nepýtate, nechcete 
sa pýtať, nechodíte na stretnutia, prosím, plnú zodpovednosť musíte prebrať. 30 stretnutí. 
Procedúry. Vy ste si zakázali procedúry? Pán poslanec Djordjevič má návrh na procedúru. 

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pekne. V súvislosti s tým, čo hovoril pán Karabin, tak 

ho opravila samozrejme pani Gurbáľová, že pán primátor tu sedel, ale hovoril o tom, že 
ja poviem procedúru, len to je entré.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Aká je otázka pán poslanec?  
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Počkajte, ja mám povedať otázku, bez ktorej to nemá kontext? 

Dobre, otázka je a procedurálny návrh je a potom mi dajte 20 sekúnd, pre boha. Že či 
bude pauza hygienická od 19:00 do 19:30. A prečo sa to pýtam? Lebo pán Karabin tu 
kritizoval, že sa nemôže najesť, nemôže ísť na záchod, ale taký návrh nedal. Čiže vlastne 
ja... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec chcete prestávku? 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Nie, nie. Ja dávam procedurálny návrh o tom, aby som videl vôľu 

zastupiteľstva, aby som to mohol pánovi Karabinovi povedať. Hej, lebo tu hovoril 
o nejakých bagetách, že nemáme. Ale my sme si to zrušili. Hej. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec prepáčte, keď nedáte procedúru, nemôžete 

pokračovať v tejto... 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ja už som to povedal, nám peniaze na bagety hodia na účet 

v hodnote stravného lístka. Procedúra je, že chcem prestávku od 19:00 do 19:30 a tým sa 
odpovie pánovi Karabinovi.  
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p. Polaček, primátor mesta: Procedúra padla, nech sa páči, hlasujte o prestávke 10 min.   
 
Hlasovanie č. 20 -  za: 1, proti: 20, zdržali sa: 9  
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh nebol prijatý. A v tejto chvíli vystúpi, pán poslanec 

Krcho ešte má procedurálny návrh? Nech sa páči. 
 
p. Krcho, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Z dôvodu, myslím si, že veľkej dôležitosti tohto bodu, 

z hľadiska budúcnosti fungovania mesta aj v nasledujúcom roku dávam procedúru, aby 
sa otvorila diskusia a debata, ktorá bola predtým uzatvorená, lebo myslím si, že bolo tu 
veľa povedané, aj zo strany pána primátora, vedenia mesta Košice a myslím si, že je tu 
dosť reakcií. Je potrebné si tieto veci vysvetliť tu a teraz, lebo posledná šanca bude až  
12. decembra, takže procedúra znie, otvoriť diskusiu. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nakoniec veď sedí tu aj odborný aparát. Spýtajte 

sa ich. Nech sa páči, hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 21 -  za: 12, proti: 12, zdržali sa: 7 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý nebol. A mám pocit, že pokračuje pán poslanec 

Seman. Sekundičku. Áno, nech sa páči, pán poslanec Seman. 
 
p. Seman, poslanec MZ: Ďakujem. Môžeme hlasovať.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Seman sťahuje svoj diskusný príspevok. Vyhlasujem 

10 min. prestávku nakoľko sa jedná o tak vážne hlasovanie, že prosím, každý nech si dá 
svojich 10 min. rozmýšľania. O 10 min. pokračujeme. 

 
---po prestávke--- 

 
p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať, 10 min. prešlo, prosím. Sadnite si na svoje 

rokovacie miesta, poprosím návrhová komisia, aby sa pripravila na návrh na uznesenie a 
potom posledný zhasne. Nech sa páči, pokračujeme v bode č. 3, že som vás neinformoval 
hlavne starostov, že sme sa stretli aj s kontrolórmi MČ - pokiaľ si všetci sadnú. Kde 
kontrolóri MČ boli informovaní, aby dohliadli na rozpočty MČ s tým, akým spôsobom 
sme im vlastne predstavili krízové fungovanie roku 24. Verím, že kontrolóri s vami  
na túto tému rozprávali. Návrhová komisia, nech sa páči, návrh na uznesenie. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje zmeny Všeobecne záväzného 
nariadenia mesta Košice č. 132 o miestnych daniach podľa predloženého návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pardon, hlasujte, nech sa páči. 
 
Hlasovanie č. 22 -  za: 9, proti: 20, zdržali sa: 2 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý nebol.  

- - - 
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Bod č. 4 
Návrh zmien Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice č. 229 o miestnej dani  
za ubytovanie 
 
p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať bodom č. 4, ktorým je návrh zmien VZN mesta 

Košice č. 229 o miestnej dani za ubytovanie. Otváram rozpravu. Myslím si, že nie je 
o čom diskutovať. Ja by som ju aj navrhol rovno uzavrieť. Ak ste za, tak ju aj uzavriem 
a poďme hlasovať. Nech sa páči. Návrhová komisia. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje zmeny Všeobecne záväzného 
nariadenia mesta Košice č. 229 o miestnej dani za ubytovanie podľa predloženého návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 23 -  za: 13, proti: 13, zdržali sa: 5 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý nebol. Bod číslo 4 sme vyčerpali.  

- - - 
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Záver rokovania 
 

Primátor mesta Košice Jaroslav Polaček skonštatoval, že program XIII. mimoriadneho 
zasadnutia mestského zastupiteľstva vyčerpali. Zasadnutie uzatvoril a vyhlásil zasadnutie 
Mestského zastupiteľstva v Košiciach za ukončené.  
 
 
 
 
 
 
 
Mgr. Marcel Čop Ing. Jaroslav Polaček 
riaditeľ Magistrátu mesta Košice primátor mesta Košice  
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